
گلایه اهالی »طراز خاکی« از برداشت لاشه سنگ
قدس گزارش می دهد

قدس:  شــماری از اهالی روستای طراز خاکی با ارسال طوماری 
به روزنامه خواستار پاسخگویی و رسیدگی مسؤولان در خصوص 
مجوز بهره برداری از معدن ســنگ لاشــه در این روستا شدند. در 
بخشی از این طومار آمده است: روستای طراز خاکی از توابع بخش 

قلندرآباد شهرستان فریمان در 10 کیلومتری شهر قلندرآباد...
صفحه 3   k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m روزنـــامـــــه    صـــبــح  ایـــــــران

کمین مرگ در جاده های غیر اصولی روستاها
در نود و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی شهرستان مشهد مطرح شد

قدس: در نود و ششــمین جلســه علنی شورای 
شهرســتان مشــهد معضلات رفت و آمــد و زیر 
ســاخت های حمل و نقل عمومی در روســتاهای 

اطراف مشــهد مورد بحث و بررســی قرار گرفت.
رئیس اداره راه های روســتایی خراسان رضوي در 

این جلسه گفت: در بلوار توس با ایجاد ...
صفحه 8  

 چهارشنبه 24 شهریور  1395   12 ذی الحجه 1437 14 سپتامبر 2016  سال بیست و نهم  شماره 8216    ویژه نامه 2610 
س

قد
 - 

یی
ضا

ی ر
عل

د 
حم

: م
س

عک

صفحه 5  

ساخت بمب متحرک با 400 هزار تومان!
ساعتی با استاد 

منوچهر اسپهبدی 
پدر هنرهای تجسمی 

خراسان 

می خواهم 
همه اموالم 

را در راه 
هنر وقف 

کنم 
فنــاوری،  بــا  همــراه  قــدس:   
ســاختمان های زیادی ســر بــه فلک 
کشــیدند، اما هنوز پس از گذشت چند 
دهه، خیابان کفایی مشــهد و آموزشگاه 
هنرهای تجسمی قدیمی استاد اسپهبدی 
یک حس نوستالوژی خاصی دارد. از در 

که وارد کلاس می شوم، حس...

 فعالیت زیرزمینی 
فروشندگان 

تاناکورا در مشهد 

126 میهمان 
مراسم عروسی 

مسموم شدند
صفحه 7  

صفحه 8  

هیچ ساز و کار نظارتی بر خودروهای گازسوز نیست

صفحه 8  
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داورزن: رئیس مجمع نمایندگان استان خراسان رضوی گفت: 
زنده نگه داشتن فاجعه منا و بیان ابعاد مختلف آن برای نسل 
آینده ضروری است. حسین مقصودی درحاشیه مراسم اولین 
یادواره دو شــهید فاجعه منا در داورزن افزود: عربستان عامل 
ترویج فرقه  وهابیت است و حادثه منا نمونه ای از جنایات ناشی 
از این تفکر است که باید آیندگان هم از آن آگاه شوند. نماینده 
مردم ســبزوار، جوین، جغتای، داورزن و خوشاب در مجلس 
گفت: عربستان دشمن جهان اسلام است و برای ایجاد تفرقه، 

هزینه های مالی زیادی کرده است.
کوهسرخ: همزمان با ســالروز حادثه »منا« مدیر مدرسه 
علمیه امام خمینی )ره( کوهسرخ و اساتید مدرسه با خانواده 
شهید نمازی از جان باختگان حادثه »منا« دیدار کردند. در 

این دیدار حجت الاسلام راستگو مقدم مدیر مدرسه علمیه 
کوهسرخ با اشاره به جایگاه رفیع شهدا نزد خداوند و جامعه 
از خانواده ها خواست با صبر وشکیبایی خود در راستای خط 

شهدا گام بردارند تا رهرو راه آن شهدای عزیز باشیم.
بیرجند: فرمانده حوزه مقاومت بسیج دانش آموزی خوسف 
گفت: بهینه ســازی اوقات فراغت، تقویت مسؤولیت پذیری، 
خود باوری، ترویج فرهنگ کار و جهاد، عملی ساختن امر به 
معروف و نهی از منکر و شناســایی استعداد جوانان از اهداف 
طرح هجرت سه است. پردل در اختتامیه طرح هجرت سه با 
بیان اینکه هفت واحد مدرسه و یک کانون در این طرح شرکت 
داشتند، افزود: این طرح دو ماه طول کشید که گروه هایی در 

بازه زمانی 10 روزه در این طرح شرکت می کردند.
نیشابور: بقعه امامزاده عبدالله در بهشت نیشابور میزبان جشن 
عبادت دختران کارکنان سپاه امام رضا)ع( باعنوان » شکوه پرواز 
فرشته ها « بود. در این آیین فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه 
نیشابور سرهنگ پاسدار سید علی اکبرحسینی با اشاره به اینکه 
جشن تکلیف یکی از رخدادهای مهم در زندگی هر نوجوان است 
گفت: ترویج فرهنگ دینی، توسعه عفاف و حجاب ، باقی ماندن 

خاطره ای خوب در ذهن دانش آموزان از اهداف این جشن بود.
نیشابور: سومین آزمون جامع استانداردهای مهارتی کشور 
همزمان با سراسر کشور در  نیشابور برگزار شد.نرجس مقدم 
پاشا کارشناس آموزش اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی نیشابور 
با بیان این مطلب گفت: آزمون جامع استانداردهای مهارتی در 
سال جاری و بیست و یکمین  دوره ادواری کشور به طور عملی 
و به صورت کتبی در مؤسسه فرهنگی وهنری توحید منش و 

مؤسسه قرآن و عترت حکمت آموزان برگزار شد.
* سرپرســت اداره اوقاف و امور خیریه نیشــابور در نخستین 
همایش متولیان موقوفات غیرمتصرفی از وجود 1810 موقوفه 
خبرداد. حجت الاسلام جعفر نوائیان با بیان این مطلب افزود: در 
این همایش قوانین و مقررات مربوط به وظایف متولیان شرح داده 
شد. وی همچنین با اشاره به اینکه این شهرستان 1810 موقوفه 
دارد که 146 موقوفه غیرمتصرفی اســت، از ساخت دارالقرآن و 
کتابخانــه عمومی امام علی بن ابیطالب)ع( در آســتان مقدس 

امامزادگان محمد و عبدالله علیهما  السلام نیشابورخبرداد.
درگز: نماینده مردم درگز در مجلس شــورای اســلامی از 
مســؤولان خواست در برابر آل ســعود انعطاف نشان ندهند 
و شــأن و منزلت ملت مســلمان ایران را حفظ کنند.عبدالله 
حاتمیان با محکوم کردن کشتار حاجیان در واقعه منا گفت: 
ما نباید در قبال آل ســعود این قدر انعطاف داشته باشیم که 
سعودی ها به ســبب کوتاهی و بی کفایتی خود در برگزاری 
مناســک حج هر ساله به نوعی موجب تحقیر و داغدار شدن 

عده ای از خانواده های معظم این ملت شوند.
جوین: فرمانده سپاه جوین گفت: تعلل در پیگیری حقوقی 
فاجعه منا نتیجه ای جز گستاخ تر شدن دولت سعودی در نفی 
مسؤولیت خود ندارد. سرگرد پاسدار احمد ناصری موحد، با 
اشاره به اینکه فاجعه »منا« یکی از بزرگ ترین جنایات علیه 
بشریت در قرن حاضر اســت، افزود: فاجعه »منا« مصیبت 
بزرگی بود که موجب تألم عالم اســلام  شد و هرگز از ذهن 

مردم دنیا و بویژه امت اسلام پاک نمی شود.

مراسم بزرگداشت مهاجر الی الله حاج محسن حاجی حسنی برگزار می شود     قدس:  همزمان با سالگرد فاجعه منا، مراسم بزرگداشت مهاجرالی الله حاج محسن حاجی 
حسنی، نخبه قرآنی کشور برگزار می شود. این مراسم همزمان با ایام سالگرد فاجعه منا صبح پنجشنبه 25 شهریور ماه ساعت 10 صبح در حسینیه امام خمینی)ره( واقع در خیابان فداییان 

اسلام برگزار می شود. در این مراسم از نخبگان قرآنی تجلیل می شود و حجت الاسلام نصر الله پژمانفر، رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی به سخنرانی می پردازد.

قدس از پشت پرده های کلاس های پرجمعیت گزارش می دهد

هدف آموزش و پرورش کسب درآمد است یا آموزش
خبر

هنگامه طاهری: ... مدیر مدرسه می گوید : 
همین که هســت... کلاس نداریم ... جمعیت 
هم زیاد اســت ... نمی خواهیــد، بروید یک 

مدرسه دیگر!
نگاه که می کنم مدرســه یک حیاط عریض و 
طویل دارد و دو طبقه کلاس و کلمه »دولتی« 

هم در امتداد نام مدرسه به چشم می خورد.
همکارم می گوید: دخترم را در فلان مدرســه 
نام نویســی نکرده اند، گفته اند کلاس ها پر 

شده برو خارج از محدوده!
مادری می گوید: پارسال دخترم در کلاس 35 
نفره درس می خواند و کلاس بازدهی لازم را 
نداشت. کنترل 35 دانش آموز کلاس سومی 
برای معلم ســخت بود.خودش هــم به این 
موضوع اعتراف می کرد. بعد کلاس های فوق 
العاده اجباری گذاشتند و بابت آن هزینه هم 
گرفتند، باز هم دخترم چیزی نیاموخت. آخر 
وقتی تعداد، همان تعداد و معلم همان معلم 

است،کلاس فوق العاده چه تاثیری دارد؟
وی می افزاید: با اینکه برای نام نویسی دخترم 
در مدرسه دولتی شــهریه جدا دادیم و برای 
کلاس های فوق العاده شهریه جدا، اما به خاطر 
بازدهی پایین کلاس ها مجبور شدیم شهریه 
معلم خصوصی هم بدهیم تا فرزندمان بتواند 

ریاضی یاد بگیرد!
بعد هم بیان می دارد : امسال کلاس دخترم را 
40 نفره بسته اند.وقتی بچه ها در کلاس 35 
نفره آموزش ندیدند، کلاس های 40 نفره چه 

نتیجه و بازدهی خواهد داشت؟

  کلاس های پرجمعیت و بازدهی پایین
یکی از مدیران یک دبستان دولتی در مشهد 
هم به خبرنگار ما اظهار می دارد: راحت بگویم، 
اکنون کســی به فکر آموزش نیست.از همین 
رو کلاس هــا با جمعیت زیاد و بازدهی پایین 
روبه رو شده اند.آموزش و پرورش هم نیروی 
جدید و جوان استخدام نمی کند، با نیروهای 
فرسوده و پیر و بی حوصله نیز سطح آموزش 
ارتقا نمی یابد. افزون بر این، بازنشستگی پیش 
از موعد را هم برداشــته اند و می گویند نیرو 

نداریم.
وی می افزایــد: با نظام 3-3-6 نیروهای مازاد 
را از ســایر مقاطع فرستادند دبستان که هم 
تخصصی در این مقطع ندارند و هم بیشــتر 

سبب بروز مشکلات متعددی شده اند.
او ادامه می دهد: این معلم ها غیر از پنجشنبه ها 
یک روز دیگر هم تعطیل هســتند و بچه ها 
کلاس ورزش و قرآن وهنر ... با معلمی دیگر 
دارند، بدین ترتیب تنها 5 روز هفته را آموزش 
می بینند. معلمان باســابقه بالای 20 ســال 
اضافه بر این یک روز دیگر هم تعطیل هستند 

و بدین ترتیب آموزش عملًا می شــود 4 روز. 
حالا اگر در این میان دانش آموز یا معلم یک 
روز هم بیمار شوند در این صورت دانش آموزان 
تنها 3 روز در هفته آموزش دیده اند که با این 
وضعیت مشخص است آموزش به چه سمتی 

می رود؟
وی درباره کلاس های فوق العاده هم می گوید: 
آموزش و پرورش از مدیران خواسته است برای 
تأمین هزینه مدارس کلاس های فوق برنامه و 
اردو ترتیب بدهند و قرار نیست این کلاس ها 
بازدهی داشــته باشــد. به خاطر پایین بودن 
ســرانه مدارس این کلاس ها تنها برای تأمین 

هزینه های جاری مدارس برگزار می شوند.
او خاطر نشان می کند: بر این اساس مدیری 
که تمام دغدغه اش تأمین هزینه های جاری 
مدارس اســت دیگر به آموزش فکر نمی کند، 
بلکه مجبور می شــود به شــیوه های تأمین 
هزینه ها بیندیشــد. اینجاســت که آموزش 

اولویت چندم می شود.

  کاهش بازدهی آموزش
براســاس تحقیقــات هیــچ معیــاری برای 
کلاس های پر جمعیت وجود ندارد برای برخی 
معلم هــا کلاس 50 نفــره و 40 نفره و برای 
برخی  کلاس 30 نفره پر جمعیت محســوب 
می شود. اما کلاسی که معلم نتواند طبق برنامه 
ریــزی خود  و به روش دلخواه آموزش بدهد، 

کلاسی پرجمعیت محسوب می شود.

بدیهی است کلاس کم جمعیت سبب بهبود 
ارتباط متقابل معلم و دانش آموز شــده و به 

ارتباطی فعال تر با معلم منجر می گردد. 
محققان عنوان می دارنــد، در کلاس های پر 
جمعیت، راهنمایی دانش آموز به صورت فردی 
مشکل می شــود، زمان زیادی صرف حضور 
غیاب شــده و تصحیح تکالیــف و امتحانات 

کتبــی وقت گیر اســت و 
بازدهــی آمــوزش کاهش 
می یابــد. در ایــن صورت 
درگیر کردن دانش آموزان 
با موضوع های درسی کاری 

دشوار می شود.

معلمان  پــردرد  دل   
کلاس های پر جمعیت

حسنی معلم کلاس پنجم 
دبســتان بیان می دارد: در 
کلاس های شلوغ خسته تر 
و عصبانی تر از کلاس های 

کم جمعیت هستم. اصلًا فرصت ندارم بچه ها 
را با موضوع های درسی به خوبی آشنا کنم یا 

انگیزه پرسش و پاسخ را در آن ها ایجاد کنم.
پژوهش، دیگر معلم کلاس هشتم هم عنوان 
مــی دارد: دانش آموزان با تعــداد زیاد در یک 
کلاس، باعث شده از همان زنگ اول به دلیل 
شرایط ســخت آموزش سایر کلاس هایم نیز 
آسیب ببیند و عملًا نمی توانم تا پایان ساعت 

برای سایر کلاس هایم نیز معلم مفیدی باشم.
وی همچنین یادآور می شود، در این کلاس ها 
معلم نمی تواند به تدریس سرفصل ها بپردازد 
و حتــی ارتباط عاطفی معلم با دانش آموزان 
در مقطع ســنی نوجوانی عملًا از بین  رفته 

و روش های تدریس معلم به حاشیه می رود.
به طور کلی همه معلمان متفق القول هستند 
که کلاس های پر جمعیت 
مانع انتقال سریع مطالب به 
ارتباط  نشدن  برقرار  دلیل 
بیــن دانش آمــوز و معلم 
برجا می ماند  آنچه  شده و 
اســتبدادی  شــیوه های 
اســت.  کلاس  کنتــرل 
زمان  کلاســی  چنین  در 
پرسیدن درس یا برگزاری 
یافته و  آزمون ها کاهــش 
دانش  آموزان ضعیف تر از 

چشم معلم دور می مانند.
در این شــرایط متأسفانه 
کیفیت آموزشــی و البته روح و روان و توان 
و انــرژی معلم و دانش آمــوزان فدای کمبود 
بودجه می شــود، زیرا سیاست های راهبردی 
دولــت  کاهش هزینه ها و نیــروی آموزش  و 
پرورش اســت. یعنی همان اتفاقی که امروز 
دانــش آموزان ما با آن روبه رو هســتند و به 
گفته یکی از مدیران دبستانی، در این راهبرد 

آنچه اصلًا اولویت ندارد، آموزش است. 

2
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اخـــبار

در خواســت معاون دادستان مشهد از 
گروه های تذکر لسانی

قدس: جلسه آموزشــی نیروهای تذکر لسانی حرم مطهر 
امامزاده یحیی)ع( میامی با حضور معاون دادســتان مشهد 

برگزار شد.
معاون دادستان مشهد در این جلسه گفت: امربه معروف باید 

از طریق تذکر زبانی انجام شود. 
حجت الاســلام موحدی راد افزود: کسی که امربه معروف 
می کند باید دارای ویژگی هایی چون صبور بودن، عدالت و 

شناخت به امر به معروف باشد.
رئیس دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه چهار مشهد با بیان 
اینکه قانــون امربه معروف و نهی از منکر در ســال 94 به 
تصویب رسیده، از گروه های تذکر لسانی و خادمین امامزاده 
یحیی)ع( خواست در مسایل خصوصی و شخصی افراد ورود 

نکنند و فقط امر به معروف را باتذکر لسانی انجام دهند.
در این جلســه که با حضور رئیس اداره تبلیغات اســلامی 
مشهد، جانشین ناحیه بسیج ســپاه مسلم، اعضای کمیته 
حل اختلاف هیأت های مذهبی، مساجد و مؤسسات خیریه 
و شــماری از اعضای گروه تذکر لســانی برگزار شد حجت 
الاسلام والمســلمین غلامی رئیس آستان مقدس امامزاده 
یحیی)ع( میامی طی ســخنانی اظهار داشت: بقعه مبارک 
امامزاده یحیی)ع( در ایام خاص وجمعه ها ترافیک زائر دارد، 
بنابراین گروه تذکر لســانی باید رســالت خود را در امر به 

معروف خوب انجام دهد.
همچنین رئیس اداره تبلیغات اسلامی مشهد در این نشست 
گفت: شما افتخار خدمت به یک مرکز فرهنگی را دارید که 
از نسل ائمه اطهار)ع( هست که باید با عشق فعالیت کنید و 

میزبان زائران امامزاده یحیی)ع( باشید. 
حجت الاسلام بخشی افزود: امربه معروف خود یک ارزشی 
دارد، این ارزش را باید با حرمت به محل خدمت و درســت 

تذکر دادن به آن بیفزاید.
در پایان این مراسم به شماری از فعالان در امر تذکر لسانی در 
آستان مقدس امامزاده یحیی)ع( میامی از سوی اداره اوقاف و 

امور خیریه ناحیه 3 مشهد لوح سپاس اهدا شد.

عضو کمیسیون صنایع:
مجلس بودجه ای را به روباتیک  اختصاص 

می دهد

نیشــابور- خبرنگار قدس: نمایندگان مردم نیشابوردر 
مجلس شورای اسلامی در بازدید از چهارمین دوره مسابقات 
روباتیک خیام نیشابوراز اختصاص بودجه به برگزاری فناوری 

روباتیک خبردادند.
حمید گرمابی در این بازدید گفت: برخی دانشــگاه ها بابت 
کارهای پژوهشی و تحقیقاتی بودجه های خاصی را اختصاص 
می دهند، اما اگر این موضوع در تمامی دانشگاه ها اجرا نشود، 

مجلس شورای اسلامی بودجه ای را اختصاص خواهد داد.
وی در پی عملکرد جوانان در این دوره از مســابقات گفت: 
جوانان ما با این ظرفیت ها و توانایی ها می توانند در آینده برای 

کشور خود افتخارات زیادی کسب کنند.
عضو کمیســیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس نیز 
در ایــن دیدار گفت: امیدواریم در خانه ملت حامی این گونه 
برنامه ها باشــیم، زیرا به طور قطع دولت هم می خواهد که 

انگیزه جوانان دوباره احیا شود.
هاجر چنارانی افزود: نمایندگان مجلس شورای اسلامی حامی 
جوانان خواهند بود، در مجلس شورای اسلامی نیزبه این گونه 

طرح ها و برنامه ها بودجه ای اختصاص خواهد یافت.

آرا و اوراق انتخابات پنجمین دوره مجلس 
خبرگان امحا شد

درگز- خبرنگار قدس: بنا به دعوت فرمانداری درگز جلسه 
اعضای هیأت اجرایی، نماینده شورای شهرستان، رئیس ثبت 
احوال و اعضای هیأت نظارت برانتخابات درگز تشکیل شد.

دراین جلسه حمیدی- فرماندار درگز- از تلاش های اعضای 
هیأت های اجرایی و نظارت و دســت انــدرکاران برگزاری 
انتخابات خبرگان رهبری نســبت به اجرای مواد 87 و88 
آیین نامه اجرایی قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
تبصره های ذیل آن قدردانی کرد و ســپس براساس دستور 
واصله از وزارت کشــور آرا و اوراق انتخاباتی پنجمین دوره 
مجلس خبــرگان رهبری ) پس از گذشــت بیش از 6 ماه 

ازانتخابات( امحا شد.
 گفتنی است، چندی پیش نیز آرای انتخابات دهمین دوره 

مجلس  شورای اسلامی با حضور این اعضا امحا شد.

ناگفته های واقعه غمبار »منا« از زبان امام 
جمعه موقت بشرویه 

بشرویه ـ خبرنگار قـــدس: امام جمعه موقت بشرویه 
شــاهد عینی جنایت »منا« گفت: مرده و زنده را روی هم 

ریختند و مأموران اجازه ندادند کسی آب بخورد. 
حجت الاســلام والمســلمین علی اکبر حدادیان در آیین 
گرامیداشت شهدای منا، با بیان این مطلب افزود: به احدی 
اجازه ندادند تا کمک کنند، ما که به چادر منا رسیدیم چشم 
انتظار همســفران خود بودیم که دیدیم نمی آیند و ناگهان 

خیمه های ما یکپارچه عزا شد و رنگ ماتم گرفت.
وی با اشاره به شهادت تمام همسفرانش و اقدامات بی شرمانه 
و خبیثانه آل سعود در مکه مکرمه خاطر نشان کرد: در روز 
واقعه، بیشتر ورودی ها بسته بود و ما پس از کیلومترها پیاده 
روی با کمال تعجب می دیدیم همه ورودی ها بسته و ازدحام 

جمعیت بسیار زیاد است.
امام جمعه موقت بشــرویه با تصریح اینکه مأمورانی که در 
آن روز گماشته شده بودند همه در رده سنی پایین و بدون 
تجربه بودند، گفت: زمانی که کاروان ما به در بســته خورد 
و مأمورسعودی اجازه خروج نمی داد با التماس مدیر کاروان 
ســرانجام فقط مسیر را ســریع برای کاروان ما باز کرد و ما 

خارج شدیم و پس از ورود ما خروجی ها را بستند.
حجت الاسلام حدادیان افزود: به رمی جمرات که رسیدیم 
متوجه حادثه تلخ منا شــدیم و دیدن صحنه های دلخراش 
قابل باور نبود! حجاج 5 ردیفه روی هم انباشــته شده و لب 

تشنه به شهادت رسیده بودند.
 شاهد عینی واقعه منا همچنین با تأکید بر اینکه مأموران آل 
سعود اجازه کمک به کسی نمی دادند، گفت: با اینکه آتش 
نشانی حضور داشت و حتی شیرهای آب هم بود جمعیتی 
که برای اســتفاده از آب و نجات خود به این خودروها پناه 

برده بودند، اجازه نداشتند آب بخورند! 
وی همچنین تصریح کرد: حقیقت این اســت که حجاج را 
با یک لیوان آب می شد ازمرگ حتمی نجات داد و آن هایی 
که موفق شده بودند، ذره ای آب به لب تشنه ای برسانند او 
را نجات داده بودند، حتی شمار زیادی از حاجی ها از هوش 
رفته بودند، اما مأموران بی رحم آل ســعود زنده و مرده را 

روی هم ریختند و با تریلر جمع آوری کردند.

قدس: امحای 7میلیون نخ سیگار و تنباکوی قاچاق در مشهد
نیش و نوش: و آدم های ســیگاری و قلیونی بی شماری در 

محل امحا حاضر و از دود حاصل، کام گرفتند!
قدس: درآمد شهرداری ها نباید از عوارض حاصل از تخلف 

ساختمانی تأمین شود
نیش و نوش: اگه از عوارض تخلفات ساختمانی تأمین نشه، 

پس باید از هزینه پارک خودروها تأمین بشه!
قدس: نبود اعتبار کافی برای راه آهن مشهد- بجنورد- گرگان

نیش و نوش: واسه قطار مشهد- گلبهار اعتباری نیست چه 
برسه به مشهد- بجنورد- گرگان!

قدس: حرکت دســتگاه حفار قطارشهری مشهد از میدان 
فردوسی به قاسم آباد

نیش و نوش: البته امکان داره به جای قاســم آباد ســر از 
گلبهار دربیاره!

قدس: موضوع پدیده و مؤسسات مالی غیرمجاز می توانست 
به فاجعه تبدیل شود

نیش و نوش: تازه میگن می توانســت! مگه از این فاجعه تر 
هم ممکن بود که تبدیل بشن؟

قدس: احیای بناهای تاریخی مشــهد راهکاری برای ایجاد 
درآمد پایدار شهری

نیش و نوش: بناهای تاریخی مشهد رو تخریب نکنین، احیا 
کردنش پیشکش!

نیش و نوش
سعید ترشیزی

با نظام 6-3-3 
نیروهای مازاد را از 

سایر مقاطع فرستادند 
دبستان که هم 

تخصصی در این مقطع 
ندارند و هم بیشتر 

سبب بروز مشکلات 
متعددی شده اند 

بــرش

خبر

اخبار کوتاه

قدس: از نخبگان علمی فرهنگی، هنری خراســان رضوی با حضور معاون توســعه 
فناوری معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری کشــور و رئیس بنیاد نخبگان 
خراسان رضوی، رئیس بنیاد حفظ و نشر ارزش های دفاع مقدس خراسان رضوی، در 

مجتمع فرهنگی هنری امام رضا)ع( تجلیل به عمل آمد.
در این مراسم معاون توسعه فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری کشور 
گفت: جمهوری اســلامی ایران قرار است در سال 1404، یک هزار و 200 میلیارد 
دلار درآمد ناخالص ملی داشته باشد که نیمی از آن قرار است از طریق اقتصاد دانش 

بنیان تأمین شود.
علی وطنی با اشــاره به اینکه باید از خام فروشی دوری کنیم و شرایط برای اقتصاد 
دانش بنیان فراهم شود، گفت: در سال 1404 قرار است شرکت های دانش بنیان در 

کشور به 20 هزار شرکت برسند. 
در این مراسم دکتر سرگلزایی، رئیس بنیاد نخبگان خراسان رضوی یکی از مهم ترین 
هدف های این بنیاد را تجلیل از اســتعدادهای برتر دانست و گفت: امیدواریم بنیاد 
کمک فکری برای نخبگان استان باشد و بتوانیم از توانمندی های نخبگان برای حل 

مشکلات بخش های مختلف جامعه استفاده کنیم.
محسن شاهرضایی، مدیر کل دفتر الگوسازی و تکریم بنیاد ملی نخبگان، نیز در این 
مراسم گفت: این بنیاد تلاش می کند تا استعدادهای برتر کشور شناسایی، پرورش و 

توانمندسازی شود.

وی با بیان اینکه ابزار هنر در دســت شــما هنرمندان است، اظهار کرد: در واقع شما 
می توانید به صورت شبکه ای نخبگانی در فضای مجازی فعالیت های خودتان را توسعه 

بدهید و برای اشاعه موضوعات ملی و فراملی تلاش کنید.
گفتنی اســت در این مراسم از نخبگان علمی فرهنگی و هنری و قرآنی، برگزیدگان 

جشنواره رویش خاوران و رتبه های تک رقمی کنکور سراسری قدردانی شد.

با حضور معاون توسعه فناوری معاونت علمی و فناوری کشور انجام شد

تجلیل از نخبگان علمی فرهنگی و هنری خراسان رضوی 

خبر

با حضورمعاون سیاسی استاندار خراسان رضوی
فرماندار بجستان معرفی شد

بجستان- خبرنگارقدس: معاون سیاسی- امنیتی 
استانداری خراسان رضوی گفت: فرماندار باید میدان 
تعاملی و تعادلی مبتنــی بر وفاق و پرهیز از افراطی 

گری را در شهرستان به وجود بیاورد.
 حســینی بــا بیان ایــن مطلب درجلســه معرفی 
فرمانداربجســتان افــزود: همچنیــن زمینه اجرای 
سیاست های دولت را با وفاق ملی و  هماهنگ با همه 
دستگاه های اجرایی فراهم و با نظارت بر کار مدیران 
و ایجاد مرجع نظم وامنیت کارهای اجرایی را با دقت 

لازم اجرا کند. وی با بیان اینکه مردم با مشــارکت همه جانبه و پایدار برای توســعه 
شهرستان با همکاری مسؤولان و فرماندار تلاش کنند، افزود: نرخ مشارکت اقتصادی در 
بجستان 44 درصد است و 44 معدن فعال، محصول انار، پایانه راه آهن، 1000 دانشجو 
در دانشــگاه های شهرستان  و 70 طلبه در حوزه ها، بجستان را به گنجینه ارزشمندی 

تبدیل کرده است که می تواند با برنامه ریزی منطقه را متحول کند. 
در این نشست نماینده مردم شهرســتان های گناباد و بجستان نیز اولین سفر معاون 
سیاســی اســتانداری را که با سفر به این شهرستان آغاز شــده به فال نیک گرفت و 

مشکلات فراوان شهرستان را برشمرد.
گفتنی اســت، در پایان این جلسه حسین ابراهیمی به عنوان فرماندار جدید بجستان 

معرفی و از خدمات حسین جمشیدی فرماندار قبلی قدردانی و تشکر شد. 
حســین ابراهیمی سه سال بخشدار و پنج سال فرماندار و 6 سال سابقه کار مدیریتی 

دارد. 
 او فرزند شهید است و پیشتر نیز فرماندار خوشاب بوده است.

خبر

امام جمعه قوچان در گفت و گو با قدس:
احیای سنت قربانی عمومی در قوچان سنت حسنه است

هادی زهرایی: امام جمعــه قوچان گفت: اجرای 
قربانی عمومی در قوچان نشان از اعتقاد بالای این 

مردم دارد.
حجت الاسلام والمسلمین محمدعلی دستجردی 
در گفت گو با قدس افزود: امسال در ایام عید قربان 
شاهد احیای سنت قربانی عمومی در شهر قوچان 
بودیم که این برنامه شــاید در کمتر شهرستانی در 

کشور اجرا می شود.
وی افزود: در جمعه گذشــته برای احیا و اجرای این ســنت حسنه از مردم خواستیم 
کمــک کننــد و تنها در دو روز بیــش از 7 میلیون تومان بابت خرید یک نفر شــتر 
جمع آوری شد و حتی با باقیمانده پول کمک های مردمی یک گوسفند نیز خریداری و 

در کنار این شتر قربانی شد.
امام جمعه قوچان ادامه داد: این سنت حسنه که قدمتی 20 ساله دارد، در چند سال 
اخیر شاهد برگزاری آن نبودیم و با کمک دوستان و خیرین این برنامه دوباره در عید 

قربان احیا شد .
گفتنی اســت یکی از سنت هایی که در ســالیان اخیر در قوچان در ایام خاص و بویژه 
عید قربان برگزار می شــود، انجام قربانی عمومی برای شهر است. در این برنامه یک یا 
چند نفر شــتر خریداری می شــود و در خیابان های اصلی شهر گردانده وهزینه آن از 
شــهروندان دریافت می شــود و ســپس در روز عید قربان ذبح شده و گوشت آن بین 

نیازمندان تقسیم می شود.
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انبوه سازان تمایلی به ورود برای ساماندهی مسکن مهر گلبهار ندارند تسنیم- دبیر انجمن انبوه سازان خراسان رضوی گفت: استقبال انجام شده از طرح مسکن اقساطی 
در خراسان رضوی بسیار پایین است. نعمت الله ظریف اظهار داشت: سودی که برای تسهیلات مسکن اقساطی در نظر گرفته شده بالا بوده و جامعه هدف نیز توان پرداخت 

آن را ندارند و با علم به این موضوع انبوه سازان در خراسان رضوی تمایلی به شرکت در طرح مسکن اقساطی از خود نشان نداده اند.
3

 چهارشنبه 24 شهریور 1395  12 ذی الحجه 1437 14 سپتامبر 2016  سال بیست و نهم  شماره 8216  ویژه نامه 2610 

نماینده تربت جام عنوان کرد:

محرومیت های صالح آباد، تراز کشوری را هم پایین آورده است!
اخبار

ابوالحســن صاحبــی: نماینــده مردم 
تربت جــام، تایباد، باخــرز و صالح آباد گفت: 
منطقه صالح آباد در بحــث محرومیت ها نه 
تنها ترازهای استانی بلکه تراز کشوری را هم 

پایین آورده است.
دکترجلیل رحیمی در جمع خبرنگاران تصریح 
رفع  و  منطقه  این  برای حل مشکلات  کرد: 
محرومیت ها هیچ راهی جز شهرستان شدن 

آن وجود ندارد.
وی افزود: نهایت سعی و تلاش خود را انجام 
به  و  شود  شهرستان  صالح آباد  تا  می دهم 
همین منظور پیگیری هایی با مسؤولان دفتر 
سیاسی استانداری خراسان رضوی داشته ایم و 
گزارش های مثبتی نیز از استانداری خراسان 
رضوی در خصوص ارتقای منطقه صالح آباد به 

شهرستان، به وزارت کشور ارسال شده است.

 صالح آباد همچنان مورد بی مهری است
قدیمی ترین  صالح آباد  کرد:  خاطرنشان  وی 
بخش استان خراسان رضوی است و متاسفانه  
نمی دانم به چه دلیل این منطقه مورد بی مهری 
واقع شده است و تاکنون همچنان به صورت 

یک بخش باقی مانده است.
اظهار  نیز  درمان  و  بهداشت  حوزه  در  وی 
بیمارستان های  تکمیل  خصوص  در  داشت: 
صالح آباد و باخرز و کمبود تجهیزات پزشکی 
بیمارستان طالقانی شهرستان تربت جام با وزیر 
بهداشت ملاقاتی داشتیم که نسبت به تکمیل 
بخش هایی از بیمارستان باخرز و صالح آباد تا 

پایان سال جاری قول های مساعدی دادند.

 درخواست قیر رایگان
وی در خـصـوص راه هـای روسـتـایـی منطقه 
صالح آباد گفت: صالح آباد 200 کیلومتر جاده 

روستایی  جاده های  از  بخشی  و  دارد  خاکی 
صالح آباد نیزآسفالت چیپسی شده که کیفیت 

لازم را ندارد به همین دلیل برای حل مشکلات 
جاده های منطقه صالح آباد و سایر مناطق حوزه 
انتخابیه از وزارت راه 25 هزار تن قیر رایگان 

درخواست کرده ایم.
انجام شده  با پیگیری های  وی اظهار داشت: 
نیست  توانشان  در  که  کرد  اعلام  راه  وزارت 
این مقدار قیر درخواستی را بدهد، به همین 
دلیل تلاش می کنیم به هر میزان که توانستیم، 
قیر رایگان را برای ساماندهی راه های روستایی 

دریافت کنیم.

 گازرسانی تمام روستاهای منطقه
وی خاطرنشان کرد: صالح آباد به لحاظ گازرسانی 
به روستاها در اولویت اول قرار دارد و تلاش 
می کنیم تا نیمه دوم سال آینده مشکل گازرسانی 
به تمام روستاهای منطقه صالح آباد حل شود.
وی با اشاره به اینکه در صالح آباد بحران کم آبی 
وجود دارد افزود: ابتدا باید آب های سطحی که 
از منطقه مرزی صالح آباد خارج می شود، مهار 
کنیم و سپس آب منطقه صالح آباد را چه از 
طریق حفر چاه و یا از خارج از منطقه تأمین 
کنیم تا مشکل بی آبی روستاها بتدریج سر و 

سامان بگیرد.

 آب رسانی 35 روستا با تانکر 
نماینـده مـردم تربت جـام، تایبـاد، باخـرز و 
صالح آبـاد گفـت: در شهرسـتان تربت جـام 
35 روسـتا بـا اسـتفاده از تانکـر آب رسـانی 
می شـود که بیشـتر این روسـتاها در منطقه 
صالح آبـاد قـرار دارد و بـرای آب رسـانی بـه 
صالح آبـاد  منطقـه  روسـتاهای  از  بخشـی 
مجتمـع آب رسـانی اسـتای علیـا بـا اعتبـار 
اولیـه 30 میلیـارد ریـال کار خـود را آغـاز 
کـرده و هنـوز هـم تعـدادی از روسـتاهای 
منطقـه صالح آبـاد بـا مشـکل کـم آبـی یـا 

بی آبـی مواجـه هسـتند.

تسنیم/ نماینده مردم درگز در مجلس گفت: 
برای  ترانزیتی  تعرفه  وضع  با  ترکمنستان 
از  کشور  این  طرد  قصد  ایرانی  کامیون های 

تجارت خود را دارد. 
عبدالله حاتمیان اظهار داشت: در مسأله ای که 
باید  برای مرز باجگیران پیش آمده در واقع 
گفت، ترکمنستان فضا را به نوعی به سمت 

امنیتی شدن پیش برده و بعید است که این 
تعرفه را بزودی بردارد.

شهرهای  که  گفت  باید  واقع  در  افزود:  وی 
فیروزه و عشق آباد که از شهرهای بسیار مهم 
نزدیکی  در  هستند  ترکمنستان  راهبردی  و 
گمرک باجگیران بوده و این کشور قصد دارد 
دسترسی ایرانی ها به این دو شهر را کاهش دهد.

عضو مجمع نمایندگان خراسان رضوی بیان 
کرد: وضع تعرفه برای ایران در حالی صورت 
گرفته که برای ترکیه 20 درصد کاهش داشته 
و پر واضح است که ترکمنستان قصد دارد ایران 
را طرد کرده و تردد مرزی خود با کشور ما را به 
حداقل برساند. وی با اشاره به تلاش های وزارت 
خارجه برای رفع مشکل مرز باجگیران، تصریح 
کرد: امید می رود که این مرز مجدداً بازگشایی 
شود که در غیر این صورت در ارتباط با این 
کشور تکروی پیش می آید که شاید نتوان آن 

را مدیریت کرد.
وی تأکید کرد: بویژه اینکه رفتارهای بازدارنده 
و تعرفه ای ترکمنستان برای برخی از کشورها 
بوده و سیاست محدودیت و ایجاد ارتباط با 

برخی از همسایگان کاملاً واضح است.
وی گفت: با وجود مرز مشترک طولانی میان 
ایران و ترکمنستان نیازی نیست که این کشور 
در  را  ترکیه  با  تجارت  تقویت  سیاست های 
دستورکار بگذارد، مگر اینکه مقاصد دیگری را 

در این بین دنبال کند.

سریال ادامه دار تأخیر پروازهای فرودگاه مشهد
هواپیمایی تابان مسافران تهران و تبریز 

را سرگردان کرد

مهر/  از ابتدای تابستان امسال بارها شاهد تأخیرهای طولانی 
مدت در پروازهای فرودگاه شــهید هاشــمی نژاد بوده ایم و 
روزگذشته نیز مسافران مقاصد تهران و تبریز هواپیمایی تابان 
در این فرودگاه به علت تأخیر بیش از دو ساعت سرگردان شدند.
در این خصوص مدیر روابط عمومی فرودگاه بین المللی شهید 
هاشمی نژاد مشهد گفت: متأسفانه به دلیل تأخیر در تمامی 
پروازهای شرکت هواپیمایی تابان صبح روز گذشته، حجم 

زیادی از مسافران در فرودگاه سرگردان شدند.
حسن جعفری افزود: در پرواز شماره ۶25۱ مشهد - تهران که 
قرار بود ساعت ۶/۱5 صبح انجام شود، پس از مسافرگیری به 
دلیل نقص فنی هواپیما، مسافران ازهواپیما پیاده شدند.  وی 
اظهار داشت: 30 درصد مسافران این پرواز بلیت خود را باطل 
کرده اند و کادر فرودگاهی تلاش کردند تا مابقی مسافران را با 
پروازهای مختلف به مقصد برسانند. وی گفت: پیش تر مسؤولان 
شرکت هواپیمایی تابان به روابط عمومی فرودگاه اعلام کردند 
پرواز شماره ۶22۱ مشهد - تهران نیز قرار بود ساعت 7/30 صبح 
انجام شود، اما این پرواز نیز با تأخیر ساعت ۱2/۱0 انجام می شود 
و متأسفانه در این مورد هیچ گونه اطلاع رسانی به مسافران انجام 
نشده و همین امر باعث شده که مسافران این پرواز از ساعات 
اولیه صبح در فرودگاه حضور یافته و سرگردان شوند. جعفری 
ادامه داد: پرواز شماره ۶2۸۹ مشهد - تبریز نیز ساعت هفت 

صبح انجام نشد.

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی:
بازار امروز با معیارهای اسلامی

فاصله زیادی دارد
مهر/ نماینــده ولی فقیه در 
خراســان جنوبی با اشاره به 
اینکه ورود به بازار باید مطابق 
با نیاز جامعه اسلامی باشد، 
گفت:بازار امروز با معیارهای 

اسلامی فاصله زیادی دارد.
آیت الله سید علیرضا عبادی 
روز گذشته در دیدار با شورای بسیج اصناف خراسان جنوبی 
نزدیک ترین  از  تاریخ  طول  در  همواره  اصناف  کرد:  اظهار 
جمعیت ها به مراکز دینی بوده اند. وی با اشاره به اینکه نقش 
اصناف در پشتیبانی از جبهه های جنگ بر هیچکس پوشیده 
نیست، گفت: متأسفانه طی سالیان گذشته شرایط بدی پیش 
آمده و افرادی که با بازار سنخیت نداشته اند به آن ورود کردند 
و از موقعیت این مکان کاسته اند. وی با بیان اینکه تشکیل 
حلقه های صالحین اصناف از برنامه های بسیار سازنده در این امر 
است، تصریح کرد: خود افراد باید بر بازار نظارت داشته باشند.
حمید علی آبادی، فرمانده پایگاه بسیج اصناف بیرجند نیز در 
این دیدار، اظهار کرد: در راستای توسعه فرهنگ بازار اسلامی 
هیأت نظارت در استان تشکیل شده است که آسیب ها و 

چالش های موجود در بازار را شناسایی می کنند.

تعمیر کمپرسورهای نیتروژن توسط 
متخصصین داخلی در فولاد خراسان

نیشابور- خبرنگارقدس/ مدیر پشتیبانی، انرژی و سیالات 
فولاد خراسان از صرفه جویی قابل توجه در این واحد به دلیل 
بازسازی مبدل های حرارتی کمپرسور نیتروژن این مدیریت 
خبر داد. مداح ســاداتیه اظهارکرد: بازسازی این مبدل های 
حرارتی و بازگردانــدن آن به مدار تولید، حدود ۱3هزار یورو 

صرفه جویی ارزی به دنبال دارد.

افزایش ضریب بهره مندی مشترکان گاز 
در خراسان رضوی

قدس/ مدیر عامل شــرکت گاز خراسان رضوي، گفت: هم 
اکنون تعداد 7۱ شــهر، ۱2۹2 روستا و ۱7۱جایگاه سي ان 
جي در خراسان رضوي از نعمت گاز طبیعي بهره مند هستند.

حبیب الله صادقي درصد بهره مندي فعلي مشترکان را در دو 
بخش شهري و روستایي به ترتیب ۹۹/7 و ۶7 درصد عنوان 
کرد و گفت: با بهره برداري از پروژه هاي در دست اجرا شاهد 
افزایش ضریب بهره مندي به ۸۸ درصد در بخش خانوارهاي 
روســتایي خواهیم بود. وی گفت: با توجه ویژه وزارت نفت 
و شــرکت ملي گاز ایران در تأمین اعتبار مورد نیاز، تمامی 
روستاهاي واجدشرایط گازرساني استان بزودي از این نعمت 

الهي بهره مند خواهند شد.

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی تصریح کرد

تعاونی  تکلیــف 4000  تعیین  ضرورت 
غیرفعال در خراسان رضوی

سبزوار - خبرنگار قدس: معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی گفت: از اول سال جاری 
تاکنون 2۱0 شرکت تعاونی در این استان تشکیل شده است.
اسدالله امید جیوان در گفت و گو با خبرنگار ما با بیان اینکه 
۱3 هزار و ۱5۶ شــرکت تعاونی در خراســان رضوی وجود 
دارد کــه چهار هزار و 20 تعاونی آن غیر فعال اســت و باید 
تعیین تکلیف شوند، افزود بیشترین شرکت های تعاونی استان 
خراسان رضوی در زمینه تامین نیاز، مصرف و خدمات هستند.
وی با بیان اینکه تعاونی ها با روحیه جمعی و حس مشارکت 
نقش مهمی در توسعه کشور دارند، ادامه داد: ترویج فرهنگ 
تعاون، توسعه مدیریت انسانی و تأمین منابع مالی تعاونی ها از 

اهداف و برنامه های این اداره کل است.
وی اظهار داشت: ایجاد شرکت های تعاونی موجب توسعه و 
عمران در شهر و روستاها و شرکت های دانش بنیان منجر به 

آبادانی، اشتغال و رشد تولید و صنعت کشور می شود.

برای اولین بار صورت می گیرد
اجرای طرح آمارگیری اصناف در بردسکن

بردسکن- خبرنگار قدس: رئیس اتاق اصناف بردسکن از اجرای 
طرح آمارگیری اصناف برای اولین بار در این شهرستان خبرداد. 
علــی اصغر مفتوحی افــزود: این طرح به مــدت ۱5 روز با 
همکاری اداره صنعت، معدن و تجــارت، فرمانداری، اماکن 
نیروی انتظامی و شــرکت اورنگ با استفاده از ۱0 نفر مأمور 

آمارگیر در قالب سه گروه دو نفره اجرا می شود. 
وی عنوان کرد: این طرح با هدف ساماندهی، بررسی مسایل 
و مشــکلات اصناف و آمار دقیــق از تعداد واحدهای صنفی 
شهرستان اجرا می شود که مأمورین با حضور در محل واحد 
صنفی با تکمیل فرم پرسشنامه اطلاعات لازم را از متصدی 

واحد صنفی خواهند گرفت.

برگزاری نشست مشترک نمایندگان 
شرکت های ترانزیت کالا با مسؤولان 

گمرک لطف آباد 

نمایندگان  مشــترک  نشســت  درگز- خبرنگار قدس: 
شرکت های ترانزیت کالا با مدیرکل گمرکات استان خراسان 
رضوی، مدیرکل گمرک لطف آباد، فرماندار و نماینده درگز در 

محل سالن جلسات گمرک لطف آباد این بخش برگزار شد.
هدف از برگزاری این جلســه بر طرف شــدن مشــکلات 
شرکت های ترانزیتی، اقداماتی در خصوص کاهش هزینه و 

کاهش زمان فرایندهای اداری بود.
در این جلســه نمایندگان شــرکت های ترانزیتی در ارتباط 
با مشــکلات اداری نظیر کندی فرایند اداری، اجباری بودن 
اســتفاده از پارکینگ، جریمه های تأخیری، مشکلات برون 
مرزی، عدم امکان صادرات کالاهای خاص، قطعی اتوماسیون 

اداری و عدم کارایی جلسات مشابه مطالبی را بیان کردند.
مسعود عاطفی مدیرکل گمرکات خراسان رضوی در پاسخ به 
مشکلات نمایندگان شرکت های ترانزیتی گفت: درصورت قطع 
اتوماسیون اداری مسؤولان گمرک باید فعالیت خود را با دستگاه 
فکس انجام دهند تا کار ارباب رجوع و رانندگان با سرعت طی شود.
وی ادامه داد: رفتن کامیون ها به داخل پارکینگ اجباری نیست 
و گمرک نمی تواند در این خصوص جریمه ای به خاطر عدم 
ورود کامیون به داخل پارکینگ اخذ کند، اما پارک کامیون 
در حاشیه جاده و خیابان ها ممکن است موجب بروز مشکلات 
ترافیکی و جرایم راهنمایی و رانندگی مربوط به آن شــود.
وی افزود: جریمه تأخیر به خاطر مشکلات فنی کامیون و یا 
درمانی راننده در صورت ارایه سند معتبر قابل برطرف شدن است.
وی در خصوص حل ســایر مشکلات و ابهامات خاطر نشان 
کرد: در ماه جاری جلسه ای تخصصی برای رفع ابهامات خاص 

با حضور مسؤولان مربوطه برگزار می شود.

یک مسؤول:
صنایع کشور با مدیریت مصرف

از صنعت برق پاداش گرفتند
بیرجند- خبرنگار قدس: معــاون دفتر مدیریت مصرف 
شرکت توانیر گفت: صنایع کشور در تابستان سال گذشته با 
جبران ۱000 مگاوات از مصرف برق شبکه سراسری حدود 
۱۱5 میلیارد تومان تخفیف پاداش از صنعت برق دریافت کردند.
علیرضا احمدیزدی در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار داشت: 
خوشــبختانه در چند سال گذشته در فصل تابستان 4 هزار 

و200 مشترک با صنعت برق کشور همکاری داشته اند.
وی با قدردانی از همکاری مشــترکان صنعتی در اجرای این 
امر بیان کرد:در حال حاضر حداکثر مصرف برق در خراسان 
جنوبی با وجود صنایع بزرگ از جمله کویرتایر و سیمان قاین 

حدود 270 مگاوات است.
وی اظهار داشــت: صنایع کشــور با مدیریت مصرف حدود 
چهار برابر مصرف اســتان به صنعــت برق کمک کردند که 
این همکاری در بخش های کشاورزی وخانگی نیز قابل توجه 

وشایسته قدردانی است.

خبر

نبض بازار
قیمت در سطح شهرنرخ طلا و سکه

)تومان(
114/090

1/117/000
1/116/000

569/000
299/000

هر گرم طلای 18 عیار
سکه تمام طرح جدید
سکه تمام طرح قدیم

نیم سکه
ربع سکه

گناباد- خبرنگارقدس: مدیر جهاد کشاورزی گناباد از تولید 3 هزار تن پسته در سال 
جاری در این شهرستان خبر داد.

علیرضا حسین زاده گفت: در منطقه پنج رقم پسته بادامی )سفیدپسته(، اکبری، احمد 
آقایی، کله قوچی و فندقی کشت می شود که به طور متوسط در طول سال بیش از ۸00 

هکتار به میزان زیر کشت این محصول در شهرستان اضافه می شود.
وی ادامه داد: از کل باغات پســته شهرستان گناباد امسال دو هزار هکتار آن به مرحله 
باروری رســیده است و بخش زیادی از آن به نوع پسته سفید)بادامی(، اکبری و احمد 

آقایی اختصاص دارد که با شرایط آب و هوایی شهرستان بهتر سازگار ی دارند.
وی خاطرنشان کرد: سال گذشته حدود سه هزار و 200 تن پسته از باغ های شهرستان 
برداشت شد، ولی از آنجا که پسته به صورت یک سال در میان پربارده است، امسال سال 

پربارده شهرستان گناباد است.

 برداشت 3 هزار تن پسته
وی گفت: پیش بینی می شود، امسال سه هزار تن پسته از این باغات برداشت شود.

وی اظهار داشــت: ازمجموع حدود هجده هزار و ۸00 هکتار باغ های شهرستان گناباد، 
بیش از پنج هزار و 700 هکتار آن به کشت پسته اختصاص دارد. وی تصریح کرد: در 
سطح شهرستان گناباد 7 ترمینال ضبط پسته فعال است که عملیات فرآوری بهداشتی 
پسته را در دســت اقدام دارند. وی اظهار داشت: با تغییر کاربری در زمین های زراعی 
گناباد، اکنون پسته به عنوان نخستین محصول کشاورزی شهرستان از نظر سطح کاشت 

ودرآمد اقتصادی مطرح است.
وی افزود: تغییر در نوع محصولات باغی و زراعی منطقه بتدریج صورت می گیرد، اما با 

همکاری کشاورزان این تغییر از شتاب مناسبی برخوردار شده است و تا چند سال آینده 
بخش عمده زمین های کشاورزی از زراعی به محصولات باغی کم مصرف درآب تبدیل 
خواهد شد. وی با اشاره به اینکه میانگین برداشت پسته در کشور حدود ۸00 کیلوگرم 
در هر هکتار اســت، عنوان کرد: با توصیه کارشناسان جهادکشاورزی و همکاری خوب 

کشاورزان میزان برداشت در گناباد به بیش از یک تن می رسد.
وی افزود: اگر با کاشــت محصولاتی نظیر پسته، عناب و گیاهان داروئی بخصوص گل 
محمدی در سطح شهرستان به سمت تغییر الگوی کشت و کاشت دقیق و علمی پیش 

برویم، به طور حتم با بازدهی اقتصادی مطلوب تری روبه رو خواهیم بود.

برداشت 3000 تن پسته در گناباد

ت
اس

ی 
یین

 تز
س

عک

خبر

فاطمه معتمدی/ شماری از اهالی روستای 
روزنامه  به  طوماری  ارسال  با  خاکی  طراز 
خواستار پاسخگویی و رسیدگی مسؤولان در 
خصوص مجوز بهره برداری از معدن سنگ 

لاشه در این روستا شدند.
در بخشی از این طومار آمده است: روستای 
طراز خاکی از توابع بخش قلندرآباد شهرستان 
فریمان در ۱0 کیلومتری شهر قلندرآباد واقع 
شده است که در حال حاضر در آن بیش از 

40 خانوار زندگی می کنند.
درادامه تصریح شده است:مشکل ایجاد شده 
برای اهالی روستا این است که از سال ۸0 
فردی با چندین دستگاه ماشین آلات مانند 
بیل مکانیک و لودر اقدام به تخریب این تپه ها 
و از بین بردن بوته ها و پوشش گیاهی و با 
حفر خاک به عمق سه متر نسبت به برداشت 

سنگ لاشه اقدام کرده است.
به گفته این اهالی مجموع تخریب های انجام 
شده بیش از ۸0 هزار متر مربع است که این 
موضوع از همان سال های اول بارها به صورت 
کتبی و شفاهی توسط اهالی و شورای اسلامی 
طراز خاکی به مسؤولان در بخشداری،منابع 
طبیعی شهرستان فریمان، فرمانداری، اداره 

و  استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  کل 
و  شده  گزارش  رضوی  خراسان  استانداری 
مردم خواستار ممانعت از ادامه این روند و 

جلوگیری از تخریب شده اند.

 ناهمخوانی جریمه با تخلف
 دهیار روستای طراز خاکی نیز با مراجعه به 
تحریریه و ارائه این طومار خاطر نشان کرد:با 
سوی  از  شده  انجام  اقدام  تنها  وجود  این 
برخی ارگان های مربوط اعمال جریمه های 
بسیار اندک است که هیچ تناسبی با حجم 

خسارت وارده به مراتع این روستا به دلیل 
برداشت لاشه سنگ ندارد این در حالی است 
که انتظار می رود قانون بدرستی و برای همه 

به طور یکسان اجرا شود.

رمضانی افزود:اگر دام های اهالی روستا یک 
روز زودتر از موعد مقرر وارد مرتع و یا دیرتر 
از مرتع خارج شوند با جریمه های سنگین 
شدت  همین  با  باید  لذا  می شوند،  مواجه 
گرفته  صورت  تخریب های  به  نسبت  نیز 
که  است  حالی  در  این  شود.  قانون  اعمال 

از  ممانعت  برای  روستا  اهالی  پیگیری های 
ادامه کار تاکنون نتیجه ای در بر نداشته است.

 اقدام مجوز دار
معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان 
رضوی  خراسان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
در خصوص این ادعای بهره برداری بیش از 
مجوز صادره و تخریب های صورت گرفته در 
پاسخ کتبی یادآور شد: حسب بررسی های 
انجام شده توسط کارشناس در شهرستان 
تربت جام به اتفاق اهالی محل و برداشت نقاط 
مورد نظر مشخص شد، فرد یاد شده دارای 
داخل  و  است  برداشت  بهره برداری  پروانه 
محدوده خود نسبت به استخراج و عملیات 

بهره برداری اقدام کرده است.
به گفته رضا شجاعی چنانچه اهالی روستای 
طراز خاکی نسبت به محل مورد نظر ادعایی دال 
بر مالکیت آن منطقه دارند، می توانند مستندات 
خود را به سازمان ارایه کنند تا حسب ماده 
22 قانون معادن اقدامات مقتضی انجام شود.
وی اضافه کرد:لازم به یادآوری است، معادن 
خارج از مستثنیات ۱2 درصد از طریق حقوق 
دولتی به اداره منابع طبیعی تعلق می گیرد. 

قدس گزارش می دهد

گلایه اهالی »طراز خاکی« از برداشت لاشه سنگ و پاسخ مسؤولان

نماینده مردم درگز: 
مرز باجگیران  به این زودی ها بازگشایی نمی شود

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود 
می دانــد در جهت رفع مشــکلات مردمی،  
سوژه های ارســالی از سوی خوانندگان  
عزیز    در حوزه های شــهری، اجتماعی، 
اقتصادی و ...  را پیگیــری و منعکس کند .
منتظر سوژه های شما از طریق 

سامانه پیامکی  هستیم.
لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.

شماره پیامک:   300072305



تکثیر یوز آسیایی به روش مصنوعی

تسنیم: مدیرکل محیط زیســت خراسان شمالی گفت: 
احتمال استفاده از روش های مصنوعی برای باردار شدن 

»دلبر« ماده یوز آسیایی وجود دارد.
ســیداصغر مطهری اظهار داشــت: بر اساس اعلام مدیر 
پروژه یوز آســیایی، درصورتی  که امسال طرح تکثیر یوز 
به روش طبیعی به نتیجه نرســد، بناچــار از روش های 

مصنوعی استفاده می شود.
وی افزود: خوشبختانه شــرایط فیزیکی دلبر و کوشکی 
مناسب و خوب است و اکنون برای اجرای طرح تکثیر یوز 

آسیایی تحت مراقبت و نظارت هستند.
وی درباره برخی ادعاها مبنی بر اینکه تنها یک قلاده یوز 
ماده در منطقه باقی مانده اســت، گفت: این ادعا صحیح 
نیســت و پایه علمی ندارد، زیــرا در این زمینه نمی توان 
صرفاً بر تصاویر تله ای و عکس های گرفته شده اکتفا کرد.

مدیرکل حفاظت از محیط زیست خراسان شمالی تصریح 
کرد: ماده یوزها بسیار کمتر از یوزهای نر در معرض دید 
و مشاهده قرار می گیرند و دوربین های تله ای کار گذاشته  
شده نیز بسیار بندرت می تواند تصاویر آنان را ضبط کند، 
بنابراین نمی توان در اظهارنظر درباره تعداد ماده یوزها بر 

این اطلاعات بسنده کرد.

آمادگی اکیپ های راهداری خراسان شمالی 
برای پایان تابستان

بجنورد - خبرنگار قدس: مدیر راهداری اداره کل راه و 
شهرســازی خراسان شمالی از آمادگی کامل راهداران در 

روزهای پایانی تابستان سال جاری خبر داد.
محمد مشــتری گفت: اکیپ ها و گشت های راهداری به 
صورت شبانه روزی در روزهای پایانی شهریور ماه در کنار 
دیگر خادمان عرصه جاده بخصوص عوامل پلیس راه استان 

وظیفه تأمین ایمنی جاده ای را عهده دار هستند.
وی افزود: پیش بینی می شود، اوج پایانی سفرهای تابستانی 
با توجه به اعیاد پیش رو افزایش یابد و با توجه به افزایش 
حجم ســفرها، تمامی راهدارخانه  های اســتان با عوامل 
گشت های راهداری در سراسر محورهای مواصلاتی استان 

آماده خدمت رسانی به هموطنان هستند. 
مشتری گفت: راهداران خراسان شمالی این روزها در حال 
ایمن سازی محورهای شریانی و اصلی، اصلاح شیب های 
شیروانی، شانه سازی، اصلاح و ساماندهی تابلوها و علایم 
جاده ای و دیگر عملیات های نگهداری از راه ها هســتند تا 
بتوانیم جاده ای ایمن و خدماتی مناســب را به شهروندان 

برای دور پایانی سفرهای تابستانی ارایه دهیم.
وی بیــان کــرد: از تمامی هموطنانمــان می خواهیم در 
مســافرت ها تمام نکات ایمنی را رعایت و به توصیه های 
نیروهای پلیس راه و راهداران مســتقر در جاده ها توجه 

کنند.
مدیرراهداری راه و شهرســازی خراسان شمالی در پایان 
با آرزوی ســفر بــدون حادثه برای همــه هموطنان در 
تابســتان ۹۵ گفت: مرکز مدیریت راه های اداره کل راه و 
شهرسازی استان خراسان شمالی با سامانه گویای ۱۴۱ و 
تلفن ۳۲۲۶۱۰۰۰ به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی 

جهت اطلاع رسانی آخرین وضعیت راه های استان است.

طرح یکسان سازی دکه های مطبوعاتی 
بجنورد اجرا می شود

بجنورد- خبرنگار قدس: معاون خدمات شهر بجنورد 
گفت: طرح بهسازی و یکسان سازی دکه های مطبوعاتی با 
هدف ایجاد فضای یکسان بصری برای دکه های مطبوعاتی 

اجرا می شود.
یوسف رســتمی افزود: تاکنون برای ۱۲ دکه مطبوعاتی 
اخطار صادر شده اســت و دارندگان دکه ملزم هستند تا 
براســاس طرح ارایه شده از این معاونت، دکه های خود را 

بهسازی کنند.
رســتمی ادامه داد: در این طرح برخی از دکه ها جانمایی 
مجدد خواهد شد تا براساس تردد شهری و ترافیک مرکزی 

ایمن سازی شده باشد.
معاون خدمات شــهر بجنورد از اجــرای این طرح در ۲۰ 
دکه خبر داد و گفت: ســایر دکه های موجود نیز در شهر 
و ورودی های شهر به ترتیب شناسایی و برای آن ها اخطار 

صادر خواهد شد. 
معاون خدمات شهری شهرداری بجنورد  همچنین گفت: 
۳۰ پرونده تخلف درخصوص مشاغل مزاحم در کمیسیون 

بند ۲۰ بررسی و به مرحله اجرا گذاشته شد.
یوســف رســتمی افزود: در اولین مســیر، تمامی مبانی 
مزاحمت براســاس تعریف در کمیســیون بند ۲۰، دردو 
راهی میدان بار شناسایی و در کمیسیون تشکیل پرونده 

و ثبت شد .
صدور اخطار در یک مرحله، تعیین زمان یک هفته برای 
رفع تخلف، طرح پرونده در کمیســیون و در صورت رفع 
نشدن تخلف، اقدام شهرداری از جمله اقداماتی است که 
به گفته رســتمی در روند تخلفات مشاغل مزاحم اجرایی 

می شود. 
رســتمی یادآور شــد: با اولویت مبادی ورودی شــهر و 
معابری که بیشترین مشاغل آلاینده در آن تمرکز دارند 
با شناسایی مشاغل براســاس آلایندگی و مزاحمت در 
کمیسیون تشکیل پرونده و به ترتیب در دستور رفع قرار 

می گیرد.

شهادت جنگلبان خراسان شمالی تأیید شد     قدس: مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان شمالی از تأیید فرم احراز شهادت شهید رضا ارغوان خبر داد. حسن وحید 
گفت: این جنگلبان در بهمن ماه سال 91 در راستای حفاظت از طرح جنگلداری در منطقه گوینک به شهادت رسید. وی با اشاره به اینکه روند تأیید احراز شهادت این جنگلبان از سال 

91 تاکنون در بنیاد شهید در حال بررسی بود، افزود: دو متخلف در شهادت این جنگلبان دخیل بودند که هر دو نفر دستگیر و تحویل مقامات قضایی شدند.

رئیس آموزش و پرورش استثنایی استان در گفت و گو با قدس خبر داد

تحصیل 3هزار و400 دانش آموز  استثنایی در خراسان شمالی
بجنورد - زهره محمدی: رئیس آموزش و 
پرورش استثنایی خراسان شمالی گفت : در 
حال حاضر ۳ هــزار و ۴۱۱ دانش آموز تحت 
پوشش آموزش و پرورش استثنایی هستند که 
از ایــن تعداد هزار و ۱۵۰ نفر در مدارس ویژه 

استثنایی تحصیل می کنند.
حسین نعمتی در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار 
داشــت :از ۳ هزار و ۴۱۱ دانش آموز، ۳۲۶ نفر 
دانش آموز تلفیقی، ۲۰۰ نفر دانش آموز دیرآموز 
و هــزار و ۵۰۰ دانــش آمــوز دارای اختلالات 
یادگیری هستند که در مدارس عادی تحصیل 

می کنند.
وی افزود : از هزار و ۱۵۰ دانش آموز استثنایی 
8۱ نفر مشــکل بینایی، ۲۵۲ نفر مشــکل 
شنوایی، ۱۱۵ نفر مشکل جسمی و حرکتی، 
۹۱۱ نفر کم تــوان ذهنــی، ۱۱۱ نفر چند 

معلولیتی و هفت نفر مشکل اوتیسم دارند.
وی با اشــاره اینکه در حال حاضر از ۱۵ هزار 
و ۳۳۱ نفری که در طرح ســنجش آموزش و 
پرورش شرکت کردند در مرحله اول ۵۲ نفر به 
مدارس استثنایی معرفی شده اند، خاطرنشان 
کرد : پیش بینی می شود تا پایان شهریور ماه 
که مرحله دوم ســنجش برگزار می شود، این 

رقم به ۱۲۰ نفرافزایش یابد.
وی تصریح کرد : همچنین در طرح سنجش 
هــزار و 8۶8 نفر مشــکوک به اســتثنایی 
شناسایی شــده اند که ۳7۹ نفر مشکوک به 
مشکل بینایی، ۲۶8 نفر مشکوک به شنوایی، 
7 نفر مشکوک به جســمی و حرکتی، ۶۲8 
نفر مشــکوک به ذهنــی و ۲۶۹ نفر بیش از 
یک مشکل داشته اند که این دانش آموزان به 

تست های تخصصی ارجاع داده شده اند.
نعمتی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۵ مرکز 
اســتثنایی در استان وجود دارد، افزود: از این 
تعداد هفت مرکز مربوط به شهرستان بجنورد 
است که یک مرکز مجتمع شبانه روزی است 
که مدارس اســتیجاری و دو نوبته را در این 

مرکز جایگزین کردیم.
 رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی 
از کلنگ زنی اولین سالن 8۹۰ متر مربعی در 
مجتمع شبانه روزی استثنایی خبر داد و گفت: 
ایــن مجتمع شــبانه روزی از محل مصوبات 
ســفررهبری با صرف اعتبار 8 میلیارد تومان 
احداث شــده که احداث اولین سالن در این 

مجتمع نیز از محل همین اعتبار است.
نعمتی یادآور شد: یک مرکز استثنایی دیگر 
در بجنورد با همکاری خیرین نیز در دســت 
احداث اســت که تــا بهمن ماه جــاری به 

بهره برداری خواهد رسید.
وی به ســرویس مــدارس شــبانه روزی نیز 
اشــاره کرد و گفت : برای ســرویس مدارس 

شبانه روزی مشکلی نداریم 
و در دیگــر مدارس نیز 8۰ 
درصد مبلــغ ایاب و ذهاب 
دانش آمــوزان و در منطقه 
راز و جــرگلان که منطقه 
محروم است به صورت صد 

درصد پرداخت می شود.
چالــش  مهم تریــن  وی 
آموزش و پرورش استثنایی 
اســتان را همکاری نکردن 
آموزشی  امور  خانواده ها در 
و  عنــوان  توانبخشــی  و 

خاطرنشــان کرد: بیشــتر دانش آمــوزان در 
خـــانواده های  از  اســــــتثنایی  مــدارس 

آسیب پذیر جامعه هستند، 
بنابرایــن مســؤولان باید 
این  به  بیشتری  تــــوجه 

دانش آموزان داشته باشند.
نعمتی با اشــاره به اینکه 
در  توانبخشــی  نیــروی 
اســتان کم داریم، افزود: 
در اســتخدامی آمــوزش 
ســال  در  پــرورش  و 
اســتخدام  اولویت  جاری 
پــرورش  و  آمــوزش  در 
نیروهای  استثنایی جذب 
توانبخشــی، کاردرمانی، شنوایی سنجی و 

گفتار درمانی است.
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شـهرسـتانها

حمایت نیکوکار تهرانی از ۲۰۰ دانش آموز 
یتیم راز، جرگلان و جاجرم

بجنورد- خبرنگار قدس: بیش از ۲۰۰ دانش آموز ممتاز 
و نیازمند خراســان شمالی از شهرستان های جاجرم و راز و 
جرگلان در جشن شادی کودکان آسمانی حضور داشتند که 

همه آن ها تحت حمایت خیر تهرانی قرار گرفتند.
مدیر کل کمیته امداد خراسان شمالی در این مراسم با اشاره 
به برگزاری جشــن عاطفه ها در استان گفت: امسال تلاش 
می کنیم تا کمک ها از طریق شــماره حســاب و درگاه های 
اینترنتی به حســاب اعلام شــده از ســوی این نهاد جذب 
شوند، ضمن اینکه این جشن ۲۵شهریور و ۱۰مهر در سطح 

مدارس استان برگزار می شود.
اهرابی شماره حساب ۱۴۰۰۵۰8۰۰۴۰ نزد بانک مسکن به 
نام کمیته امداد خراســان شمالی را برای جذب کمک های 
مردم نوع دوست و خیر خراسان شمالی در جشن عاطفه ها، 
اعلام کرد و خواســتار حضور پررنگ تر خیران برای تأمین 

نیازهای دانش آموزان در آغاز سال تحصیلی جاری شد.
هادی منظوری خیر تهرانی در این جشن نیز گسترش فرهنگ 
ایثار، بخشش و یتیم نوازی را از اهداف این اقدام دانست و گفت: 
به لطف خدا توانســتیم هزینه های تحصیلی این دانش آموزان 
محروم از قبیل کلاس های تقویتی، کتب، شــهریه کلاس ها و 
حتی هزینه های موردی بیماری ها را پوشش دهیم و در مسیر 

ازدواج نیز کمک حال این افراد خواهیم بود.

استاندار خراسان شمالی:
هزینه در آموزش و پرورش، سرمایه گذاری است

بجنورد- خبرنگار قدس: اســتاندار خراســان شمالی گفت: 
هزینه در آموزش و پرورش به نوعی ســرمایه گذاری محسوب 
می شود و باید بیشترین هزینه را برای این سازمان داشته باشیم.

محمدرضا صالحی در جلسه هیأت امنای دانشگاه فرهنگیان 
استان اظهار داشت: به هر میزانی که برای آموزش و پرورش 

هزینه کنیم این موضوع به نفع استان خواهد بود.
وی با اشاره به مشکلات دانشگاه فرهنگیان افزود: در برنامه 
ششم توسعه اگر سیاست هایی برای دانشگاه فرهنگیان در 
نظر گرفته شده بهتر اســت کار کارشناسی صورت گیرد و 

سپس به سازمان برنامه و بودجه استان ابلاغ شود.
به گفته صالحی مقرر شد تا ضمن تهاتر بین آموزش و پرورش 
با دانشگاه فرهنگیان مبنی بر اینکه ساختمان های حیات طیبه 
به دانشگاه فرهنگیان و ساختمان پردیس امام جعفر صادق)ع( 
نیز به آموزش و پرورش واگذار شود و دانشگاه فرهنگیان ملزم 
شده تا از محل اعتبارات ملی ساختمان جدید خود را تکمیل 
کند و پس از تکمیل نســبت به تحویــل پردیس خواهران به 

آموزش و پرورش اقدامات لازم را انجام دهند.
علی قربانی نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی نیز 
در این جلســه گفت:برنامه ششم توسعه در مجلس شورای 
اســلامی در حال بحث و بررسی است که حتی دیدگاه های 
کارشناسی دانشگاه های استان را نیز می توانیم اعمال کنیم، 
اما مقرر شــد تا دانشــگاه های علمی کاربردی و ۵۰ درصد 
دانشــگاه های پیام نور ادغام شود و تعداد دانشگاه ها در هر 

استانی به تصویب هیأت وزیران برسد.

نصب آکواریوم تزئینی در نقاط مختلف بجنورد 

قدس: معاون خدمات شــهری شــهرداری بجنورد گفت: 
آکواریوم هــای تزئینی با طراحی در کیوســک های قدیمی 
تلفن همگانی در حال تجهیز است و بزودی در نقاط مختلف 

شهر بجنورد نصب می شود.
یوسف رستمی اظهار داشــت: یکی از این آکواریوم ها تا دو 
هفته آینده در شــهر نصب می شــود و آکواریوم های دیگر 
نیز بــزودی تجهیز و نصــب می شــوند. وی تصریح کرد: 
کیوسک های توزیع بلیت که اکنون از رده خارج شده اند نیز 

در این طرح با کاربری جدید مورداستفاده قرار می گیرند.
وی همچنین از تأمین هزینه ۴۰۰ میلیون ریال اعتبار برای 

تأمین روشنایی معابر ورودی پارک دوبرار بجنورد خبر داد.

دستگیری شکارچی متخلف قرقاول در 
مانه و سملقان

بجنورد- خبرنگار قدس:  رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان مانه و سملقان گفت: یک شکارچی متخلف که اقدام 

به شکار غیرمجاز دو قطعه قرقاول کرده بود، دستگیر شد.
محمد ولی زاده افزود: این شــکارچی غیربومی با همکاری 
پاسگاه مرزبانی خشــتلی در نوار مرزی بخش مانه دستگیر 
شد. وی اظهار داشت: از فرد متخلف دستگیر شده دو قطعه 
قرقاول و یک قبضه اسلحه تک لول روسی کشف و ضبط شد.
وی افزود: جریمه در نظر گرفته شده بابت ضرر و زیان شکار 
دو قطعه قرقاول به مبلغ 8 میلیون ریال توسط متهم واریز و 

وی به همراه پرونده تحویل مقامات قضایی شد.
ولیزاده تأکید کرد: نوار مرزی در سراســر کشور جزو مناطق 

شکار ممنوع است.

بیشتر دانش آموزان 
در مدارس استثنایی 

از خانواده های آسیب 
پذیر جامعه هستند، 

بنابراین مسؤولان باید 
توجه بیشتری به این 
دانش آموزان داشته 

باشند 

بــرش

اخبار

بجنورد- خبرنــگار قدس: معاون آموزش متوســطه آموزش و 
پرورش خراســان شمالی گفت: در سال جاری دانش آموزان استان 
توانستند در کسب رتبه های برتر کنکور سراسری در همه گروه های 

آموزشی رشد ۱۵ درصدی نسبت به سال قبل داشته باشند.
عباس ســعیدی، در آیین تجلیل از رتبه های برتر کنکور سراسری 
افزود: ســال گذشته هیچ یک از داوطلبان کنکور استان نتوانستند 
رتبه زیر ۱۰۰ کشــوری را از آن خود کنند، در حالی که امسال این 

آمار به هفت نفر رسید. 
وی ادامه داد: تعداد داوطلبانی که رتبه زیر ۱۰۰ منطقه را کســب 
کردند از ۲۲ نفر به ۲۶ نفر رســید و همچنین در رتبه های زیر هزار 
هم توانسیم ۱۴۲ نفر سال قبل را به ۱۶۶ نفر در سال جاری برسانیم. 
سعیدی با ابراز اطمینان از اینکه نخبگان کنکور سراسری استان در 
آینده منشــأ خیر خواهند بود، عنوان کرد: امیدواریم هر چه زودتر 

شاهد رشد و بالندگی این نخبگان در استان باشیم.
وی افزود: به دلیل کمبود فضا موفق به دعوت از نخبگان رشته های 
فرهنگی، هنری و ورزشــی نشدیم، ولی بزودی از این دانش آموزان 

هم قدردانی خواهد شد.
رئیس بنیاد ملی نخبگان خراسان شمالی نیز در این جلسه خطاب به نخبگان کنکور 
سراسری گفت: نباید به صرف اینکه رتبه برتر کنکور شده اید دچار غرور و تکبر شوید، 

بلکه باید آگاه باشید که در ابتدای راه قرار گرفته اید. 
دکتر محمد باقر مقدسی با اشاره به سایر نخبگان استان در سال های گذشته، تأکید 
کرد: بنیاد ملی نخبگان این آمادگی را دارد که از تک تک شما حمایت کند و در صورت 

فعالیت در عرصه های علمی، پشتیبان نخبگان خواهد بود. 
وی با دعوت از نخبگان برای ثبت نام در سامانه ثریا، گفت: از اول مهرماه به مدت ۲۰ 
روز وقت دارید تا اطلاعات خود را وارد این سامانه کنید و عضو بنیاد ملی نخبگان شوید.

رئیس اداره استعدادهای درخشان و دانش پژوهان جوان خراسان شمالی نیز از نخبگان 
خواســت تا ارتباط خود را با مدارس قطع نکنند تا حضورشان در مدرسه باعث ایجاد 

انگیزه بیشتر در دانش آموزان شود. 
رحمانی موفقیت داوطلبان را در کنکور سراسری منوط به یک سال اخیر ندانست و اذعان 

داشت: تک تک این داوطلبان از همان دوران ابتدایی جزو دانش آموزان برگزیده بودند. 
وی از نخبگان کنکور سراسری و اولیای آن ها خواست تا همچون گذشته پیشنهادات و 
نظرات خود را برای رشد بیشتر مدارس تیزهوشان استان منعکس کنند تا در سال های 

آینده موفقیت های بیشتری از آن دانش آموزان شود.
البته رحمانی به این نکته هم تأکید کرد که شرکت در المپیادها، گام اول کنکور است 
و اغلب دانش آموزانی که در کنکور خوش درخشیدند، زمان بندی و مطالعه هدفمند 

را از المپیادها آموختند.
گفتنی است، در این آیین از بیش از ۲۰ برگزیده و منتخب کنکور سراسری سال ۹۵ 

به همت بنیاد ملی نخبگان و آموزش و پرورش تجلیل شد.

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش خراسان شمالی اعلام کرد 
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نماینده مردم بجنورد در مجلس:
فنی و حرفه ای آموزش های متناسب با نیاز بازار کار را تقویت کند

بجنورد-خبرنگار قدس: نماینده مردم بجنورد،گرمه،جاجرم،مانه و ســملقان و راز و 
جرگلان در مجلس شــورای اسلامی گفت: فنی و حرفه ای باید آموزش های متناسب با 

نیاز بازار کار را تقویت کند.
علی اکبری در بازدید ســرزده از مرکزفنی و حرفه ای شــهید پاکدل مانه و سملقان، با 

مربیان و کارکنان این مرکز دیدار و با آنان گفت وگو کرد.
وی در ایــن دیدار با اشــاره به جایــگاه و نقش مهم آموزش فنی و حرفــه ای در ارایه 
آموزش های راهبردی به منظور ایجاد اشتغال جوانان در بازار کار، گفت: فنی و حرفه ای 

باید جایگاه اصلی خود را در زمینه آموزش های مورد نیاز بازار کار پیدا کند.
اکبری افزود: مراکز آموزش فنی و حرفه ای باید با برگزاری دوره های آموزشــی علمی، 

عملی و کاربردی بتواند همگام با نیاز جامعه به پیش برود.

نداشتن مهارت، چالش پیش روی جوانان
بجنورد- خبرنگار قدس: مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان از تصویب طرح 
تدوین برنامه جامع کارآفرینی اســتان خراسان شمالی در طول برنامه ششم توسعه در 

ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی خبر داد. 
حسن نوری با اشاره به این موضوع که بسیاری از چالش های پیش روی جوانان در بازار 
کار ؛ فقدان اعتماد به نفس و نداشتن مهارت های کارآفرینی است، گفت: ایجاد و توسعه 
فرهنگ کارآفرینی در تمامی مقاطع تحصیلی ضروری است و در این برنامه با تشکیل 
کمیته های چهار گانه ســعی در رفع چالش های موجود و ایجاد یک اکوسیســتم کار 

آفرینی برای تمامی مقطع تحصیلی و جوانان در استان شده است.
وی کمیته نونهالان )پیش دبســتانی و مهد کودک(، کمیته نوجوانان )مقطع دانش آموزی(، 
کمیته جوانان )دانشگاهیان و فارغ التحصیلان دانشگاهی( و کمیته گروه های خاص )معتادین 

بهبود یافته، زنان سرپرست خانوار، معلولین و ...( را عناوین کمیته های چهار گانه ذکر کرد.
وی در ادامه اظهار داشت: این طرح در چهار فاز اصلی حساس سازی و فرهنگ سازی، 
توسعه سرمایه انسانی، راه اندازی و رشد و توسعه با ارایه راهکارها، سیاست ها و اقدامات 

اجرایی مشخص طراحی و تدوین شده است. 

 یادواره سرداران و  3000 شهید
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سنت پیامبر را الگو قرار دهید 
شهید سعید احســانی در سال 
۱۳۴۴ در شهر اسفراین به دنیا 
آمد و در سال ۱۳۶۱ در عملیات 
رمضان به عنوان خط شکن در 
منطقه شلمچه به دیدار دوست 
کــه آرزوی دیرینــه اش بــود 

شتافت.
در وصیتنامه اش می خوانیم:پدر 
و مــادرم و تمــام کســانی که 

می خواهید هــدف حقیقی زندگی را بــا زندگی هماهنگ 
سازید! توصیه می کنم که همیشه اصول و فروع دین، قرآن و 
سنت پیامبر)ص( و ائمه اطهار)ع( معیار فعالیت های شما در 
قبال خود و مسؤولیت های شما باشد. حمایت شما از خط و 
روشی باشد که مستلزم تحرک باشد و آن خط، همان خط 
امام است، خط اسلام است و صعود به صفات بزرگ انسانی و 
الهی و قرار گفتن در آغوش گرم احدیت یکتا و بی همتاست.
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همزمان با دهه امامت و ولایت اجرایی شد
طرح جامع زیباسازی مساجد محلی شهر بجنورد 

بجنورد- خبرنگار قدس: شــهردار بجنورد از اجرای طرح جامع زیباســازی مساجد 
محلی شهر بجنورد همزمان با آغاز دهه امامت و ولایت خبر داد.

کیوان دژهوت، از اجرای طرح جامع زیباســازی مساجد محله شهر بجنورد خبرداد و 
گفت: این طرح در راســتای هویت بخشی و یکسان سازی نمای بیرونی مساجد محله 

مزین به نقوش اسلامی و مذهبی اجرا می شود.
وی افزود: 7۲ مسجد محله اهل تسنن و اهل تشیع در بافت شهری بجنورد وجود دارد 

که شناسایی شده و طراحی و نقاشی می شود. 
دژهوت یادآور شــد: هم اکنون کار نماسازی بیرونی چندین مسجد در حواشی شهر به 

اتمام رسیده است و درحال اجرای آن در سایر مساجد محلی هستیم. 
شهردار بجنورد اظهارداشت: رنگ آمیزی نقوش اسلیمی با مضامین مذهبی به رنگ هایی 
که از دیرباز در معماری بناهای اسلامی در ایران رایج بوده، اجرا می شود تا با احیای این 

نقوش، حس یکپارچگی به وجود آید و معرف هویت مساجد باشد.
 دژهوت گفت: در اجرای این طرح، مســاجد جامع شهرســتان بــه دلیل اینکه دارای 

مشخصه های خاص خود هستند، نماسازی نمی شود.
شهردار بجنورد  اجرای این طرح را در بازه زمانی چهار ماهه ذکر کرد و گفت: در رنگ آمیزی 
و اجرای طرح ها از رنگ های بادوام و با ماندگاری بالا استفاده می شود و قالب رنگ آمیزی بر 

رنگ های فیروزه ای و آبی متمرکز است.



ساعتی با  استاد منوچهر اسپهبدی، پدر هنرهای تجسمی خراسان 

می خواهم همه اموالم را در راه هنر وقف کنم
درنگ

خبر

ســرور هادیــان  همــراه با فنــاوری، 
ساختمان های زیادی سر به فلک کشیدند، اما 
هنوز پس از گذشت چند دهه، خیابان کفایی 
مشهد و آموزشگاه هنرهای تجسمی قدیمی 
استاد اسپهبدی یک حس نوستالوژی خاصی 
دارد. از در که وارد کلاس می شوم، حس خوب 
فضایی را برایم تداعی می کند که پر اســت از 

عشق و شور و تلاش و زندگی.  
 کنار استاد که می نشینم، گفت وگوی ما شبیه 
روایت خاطرات دوســتانه چند دهه گذشته 
اســت.در فضایی پر از تابلوهای نقاشی، جایی 
که شــبیه یک موزه است، کنار این بزرگمرد 
می نشینم و در ابتدای صحبت، استاد از اهمیت 
ورزش برایم این گونه می گوید: 35سال است 
که پنج صبح به پارک می روم و ورزش می کنم. 
با گروه ورزش صبحگاهی پارک ملت ایستگاه 
استاد معدلی که این گروه پایه گذار نخستین 
گروه ورزش صبحگاهی در کشور است که سال 
گذشته استاد معدلی به رحمت ایزدی پیوست، 
ولی ورزش این ایســتگاه ادامه دارد و به امید 
خدا بزودی ســردیس او برای نصب ســاخته 

خواهد شد.  
از اســتاد می پرســم، چند ســال دارید و او 
بلافاصله با لبخند به من می گوید: 24 ســاله 
هســتم و قرار اســت در همین 24 ســالگی 
بمانــم! البته بعدها متوجه می شــوم که عدد 
24 برای اســتاد یاد آور بهترین اتفاقات خوب 
زندگی اوست و در ادامه تأکید می کند: از سال 
1340تدریس می کنم. ابتدا در دبیرستان ها و 
سپس در آموزشگاه خودم، آن را ادامه دادم و 
پیش از آن نیز برای ادامه تحصیل هنر توسط 
اداره کل فرهنگ و هنر به انگلستان اعزام شدم 
و در مقطع کارشناسی ارشد، هنرهای تجسمی 

را تدریس می کنم.  

از او می پرســم، نقاش شدن شما به استعداد 
نقاشی در خانواده برمی گردد و یا حاصل علاقه 
و تلاش شماست ؟ و او صادقانه می گوید: پدرم 
افسر شهربانی و خیلی هم جدی بود و همین 
ســبب شــد من خیلی زود حدود 17 تا 18 
سالگی زندگی مستقل را شروع کنم و به خاطر 
دارم، برای تأمین معاش خودم دلم می خواست 
کار کنم. سرانجام وارد وزارت پست و تلگراف 
و تلفن شدم، خط خوبی هم داشتم، بعدها به 

عنوان مترجم مشغول به کارشدم. 
استاد از آشــنایی با زبان های انگلیسی، کمی 
فرانســه و عربی برایم سخن می گوید و ادامه 
می دهــد: خدمــت دولتــی را از کارمندی و 
مترجمی اداره و مشــاور طرح و برنامه وزارت 

و مدیر کل استان ها ادامه دادم. 
استاد اسپهبدی تأکید می کند: از وقتی که به 
خاطر دارم، شاید همان دوران دبستان بود که 
نقاشی می کردم، اما به یاد دارم، کلاس چهارم 
ابتدایــی بودم و پدرم خیلی مخالف نقاشــی 
کشیدن من بود، اما مادرم موافق و همیشه مرا 
حمایت می کرد. من دزدکی نقاشی می کشیدم 

وهمیشه هم کتک می خوردم. 
شنیده بودم، استاد ســال های متمادی است 
کــه تنها زندگی می کند و همه امید و شــور 
زندگــی اش را با هنر و آموزش به علاقه مندان 
هنــر می گذراند و او بیان می کند: 25 ســال 
اســت تنها زندگی می کنم. همسر و فرزندانم 
آن قدر خوب بودند که نتوانستم پس از آن ها 

جایگزینی را برای آنان پیدا کنم.  
استاد البته برای هنر مشهد ایده وقف فرهنگسرا 
و موزه هنرهای تجسمی را هم در ذهن دارد، 
او در این بــاره می گوید: ایــده وقف به چند 
ســال پیش برمی گردد، اما با تغییر مسؤولان 
و جابه جایی ها این قضیه دیگر پیگیری نشــد 

و مسکوت ماند. 
امیدوارم یکی از ســازمان ها و نهادها پا پیش 
بگذارد. من حاضرم این فرهنگسرا را با هزینه 
و اموال شخصی خودم بسازم و تأسیس کنم و 
آن را وقف کنم و فقط در زمان گشایش آن به 
صورت رســمی و قانونی بدانم کلید را به یک 
متولی تحویل می دهم که پس از من این کار را 

برعهده بگیرد و ادامه دهد.
او که طی این ســال ها 12 هزار هنرجو را به 
صورت آکادمیک و تجربی آموزش داده است، 
می گوید: هیچ مؤسسه فرهنگی و هنری این 
تعداد خروجی آثار هنری و این تعداد هنرمند 

برجسته و فعال و موفق نداشته است.  
 این در حالی اســت که او همیشه در همه جا 
اعلام می کند، طی این ســال ها هنوز خودش 
را استاد نمی داند. وی بیان می کند: من هنوز 
از هنرجویانم خیلی چیزها یاد می گیرم، پس 
هنوز استاد نیستم، برای مثال من آموزش به 

خردسالان را از خود کودکان یاد گرفتم. 
حالا طی قدم زدن در فضای بی نظیر آموزشگاه، 
کتاب های بسیار استاد، توجهم را جلب می کند 
و او از یک هزار و 500 جلد کتاب هایش برایم 
می گوید: از بچگی کتــاب جمع می کردم. در 
حال حاضرهم این کتاب ها را به صورت رایگان 
در اختیار هنرجویان آموزشگاهم و همه کسانی 
که علاقه مند به کتاب و کتابخوانی هســتند، 
قرار می دهم. او تأکید می کند: درست است که 
ســال های متمادی است که تدریس می کنم، 
اما هنوز در ته خط احســاس می کنم، چقدر 
کم می دانم. حالا از دو موضوعی که ذهن این 
بزرگ اســتاد هنرهای تجسمی را به خودش 
مشغول کرده، برایم می گوید: بخش زیادی از 
کارهایم را انجــام داده ام و دو ذخیره کوچک 
دارم. یکی ذخیره هنری اســت و دیگری یک 

ذخیره عادی اســت. تنها خواسته ام به عنوان 
آخریــن درس این پیر معلم این اســت که با 
وقف تمام مایملک خود شــامل اموال منقول 
و غیرمنقول یک فرهنگســرا و موزه هنرهای 
تجسمی وقف عام بسازم. این ایده از سال هایی 
که عضو شــورای فرهنگی شهرداری مشهد و 
مدیر انجمن هنرهای تجسمی خراسان بودم، 
شــکل گرفت که موافقت های شــهرداری و 
شورای شهر انجام شد و شهرداری ازمن وکالت 

تام الاختیار و بلاعزل هم گرفت.  
باهم از پله های طبقه بالا که به پایین می آییم، 
حــدود بیــش از3 کیلوگرم بخشــنامه ها و 
دعوتنامه ها و صورتجلسه ها و پیگیری هایش را 
به من نشــان می دهد. او نگرانی و دغدغه اش 
را تــورم اقتصادی می دانــد و می افزاید: تورم 
اقتصادی سبب شده است هزینه ساخت چند 
برابر شود. او اعلام می کند: به هرحال من یک 

معلمم نه تاجر.
بعد مــرا به دیدن آرشــیو بی نظیر نقاشــی 
با ســبک های گوناگونش دعــوت می کند و 
درهنگام دیدن این آثار برایم توضیح می دهد: 
من سال هاست، با نقاشی زندگی کردم و هنوز 
که هنوز اســت، ناهارم را به دلیل تراکم کاری 

ایستاده می خورم.  
 او می گوید: بــه عنوان درس آخر معلمی که 
لقب پدرهنرهای تجســمی را طی این سالها 
یدک می کشــم، دلم می خواهد این مختصر 
تجربه و اندوخته و شــیوه های خاص خودم را 

به علاقه مندان انتقال دهم. 
او با ابراز خوشحالی از اینکه بیشترهنرجویانش 
در تمام ایران و برخی نیز در کشورهای دیگر 
مانند ســتارگان در آسمان هنر می درخشند، 
یادآور می شود: کمتر به یاد دارم که بچه های 

من فعال نباشند.  

جاي خالي رمان و داستان بلند 
در ادبيات رضوي

صدیقه رضوانی نیا: امام رضا)ع( به عنوان تنها امام میهمان 
ســرزمین ایران، زندگی و سفر طولانی شان از مدینه به مرو 

دارای قابلیت های گوناگونی از نظر داستان نویسی است.
اواخر مردادماه، جشــنواره کتاب ســال رضوی در جوار حرم 
مطهر امام رضا)ع( در مشــهد برگزار شــد. جشنواره ای که 
کتابخانه آستان قدس رضوی میزبانی آن را برعهده داشت. این 
جشنواره که در سطح بین المللی برگزار شد، شامل بخش های 
گوناگونی هم چون علمی و پژوهشی، داستان و رمان، شعر، 
پایان نامه، دیجیتال و... مي شود. می توان گفت، جشنواره کتاب 
سال رضوی همه حوزه های نگارشی را در بر می گیرد و امسال 
در نهمین دوره برگزاری خود میزبان نویسندگان برجسته ای 
بود که از آن جمله می توان به حمزه ولی پور، محمود پوروهاب 
و سعید تشکری اشاره کرد. اما نکته ای که در این زمینه به نظر 
مي آید، این اســت که هنوز در جشنواره کتاب سال رضوی 
هم  خلأ آثار داستانی و رمان های برجسته با مضامین رضوی 
به چشــم می خورد. درحالی که در میان قالب های گوناگون 
ادبی، رمان و داســتان به دلیل ظرافت های هنرمندانه ای که 
در آن ها نهفته است، مخاطبان فراوانی دارد، بویژه در روزگار 
ما مخاطبان ادبیات می پسندند که از طریق داستان و رمان با 

سرگذشت زندگی بزرگان دینی آشنا شوند.
این ضعف و خلأ دلایل گوناگونی دارد؛ به طورکلی کشور ما در 
زمینهٔ داستان و رمان هنوز به بلوغ لازم نرسیده است. کشور 
ما را در جهان، به قدرت شعری شاعرانمان می شناسند که این 
قدرت و توان خوشبختانه در دوران ما نیز حفظ  شده است، اما 
در حوزه داستان و رمان نویسی همیشه نویسندگان آمریکایی، 
بویژه آمریکای لاتین ، آمریکای جنوبی و ... پیشگام بوده اند. 
در اروپا نیز نویسندگان منطقه بالکان بخصوص نویسندگانی 
کــه به آمریکا مهاجرت کرده اند، حرفي برای گفتن دارند. در 
آسیا هم نویســندگان شبه قاره هند و ژاپنی ها در این زمینه 
سرآمد هستند و نویســنده ای همچون »موراکامی« ادبیات 
بین المللــی دارد و کتاب هایش در سراســر جهــان خوانده 
می شود. برخی داستان نویســان آسیایی کتاب های جهانی 
نوشته اند، آثارشان ترجمه شده یا نویسندگانی از آن ها که به 
اروپا و آمریکا مهاجرت کرده اند و آثارشــان به زبان انگلیسی 
بوده اســت، مخاطبان فراوانی در ســطح جهانی دارند. خود 
همین مقوله زبان و انگلیسی نویسی تأثیر فراوانی در جذب 

مخاطبان جهانی دارد و البته ترجمه هم می تواند در این زمینه 
بسیار کمک کننده باشــد که درباره ادبیات کشور ما تاکنون 

اتفاق چندانی در این حوزه نیفتاده است.
اما در حوزه جهان اســلام نیز وضعیت نامطلوب اســت، به 
این معنا که به جز چند داستان نویس قدیمی و غیرمسلمان 
مصری یا لبنانی همچون »نجیب محفوظ« نام قابل توجهی را 
نمی بینیم. در کشور ما هم گرچه داستان نویسان مذهبی پس 
از انقلاب رشد داشته اند و آثار مذهبی نوشته اند، اما در حوزه 
مضامین رضوی بویژه داستان بلند و رمان رضوی واقعیت این 
است که دستمان خالی است و آثار قابل توجهی در این زمینه 

خلق نشده است.
امام رضا)ع( به عنوان تنها امام میهمان سرزمین ایران، زندگی 
و سفر طولانی شان از مدینه به مرو دارای قابلیت های گوناگونی 
از نظر داستان نویسی است. اتفاقاتی که هرلحظه و هرروز در 
بارگاه این امام عزیز در مشــهد می افتد، می تواند دســتمایه 
بســیاری از داستان نویسان ما باشد. گرچه در حوزه داستان 
کوتاه کارهایی انجام شــده و برگزاری جشنواره داستان کوتاه 
رضوی در سمنان تا حدی به این قالب کمک کرده است، اما 
باید گفت، انتظار خیلی بیشتر از این هاست. داستان نویسان 
ما ابتدا برای مخاطبان داخلی و آن گاه مخاطبان خارجی باید 
دست به قلم شوند. واقعیت این است که معدود آثاری که توسط 
نویســندگانی همچون حمید شاه آبادی، مجید ملامحمدی، 
محمود پوروهاب و دیگران هم اگر نوشته شــده در مرزهای 
کشور باقی مانده و حتی به حوزه کشورهای شیعه نشین نفوذ 
نکرده اســت. درحالی که ده ها میلیون شیعه و صدها میلیون 
مسلمانی که در جهان زندگی می کنند تمایل دارند از طریق 
رمان و داستان با زندگی ائمه به خصوص امام رضا)ع( بیشتر 
آشنا شوند.نکته دیگری که در این زمینه مهم و محل توجه 
اســت، اینکه یک رمان و داستان مذهبی نیازمند مطالعه و 
پژوهش است. آثار بدون پشتوانه قوی مطالعاتی، حرفی برای 
گفتــن ندارند. البته ذکر این نکته ضروری اســت که با همه 
خلأ هایی که وجود دارد این نکته هم محل تأمل اســت که 
مضامین دینی و رضوی دارای حساسیت های خاصی هستند 
و مردم و کارشناسان دینی نسبت به این حوزه واکنش دارند، 
بنابراین نویسنده نمی تواند بدون برنامه و با بی دقتی وارد این 
وادی حساس شود، بلکه او باید با پشتوانه غنی مطالعاتی و با 
تکنیک مناســب داستان نویسی وارد این حوزه حساس شود 
و برای ســاحت مقدس ائمه اطهار)ع( بویژه خورشید هشتم 

قلمفرسایی کند.

خبر
فراخوان نخستين همایش 
مشاهير شهرستان جوین

جوین- خبرنگارقدس: یک عضو شــورای شــهر نقاب از 
برگزاری نخستین همایش معرفی مشاهیر جوین در مرکز این 

شهرستان خبر داد.
دکتر ملایجردی گفت: به منظور معرفی مشــاهیر و بزرگان 
علمی و دینی و سیاســی و تاریخی این شهرستان نخستین 
همایش از سلسله همایش های معرفی و تجلیل از مشاهیر این 
شهرستان با همایش »امام الحرمین جوینی« در سالن الغدیر 

آموزش و پرورش جوین برگزار می شود.
وی تصریح کرد: کمیســیون فرهنگی شــورای شهر نقاب با 
کمک فرهیختگان و تحصیل کرده ها و دانش آموخته های این 
شهرستان، این سلسله همایش ها را با محوریت شورای شهر 

نقاب برگزار می کند.
دبیر نخســتین همایش امام الحرمین جوینــی نیز در این 
گفت وگو یادآور شــد: از همه علاقه مندان جوینی و مورخان 
و دانش آموخته های این شهرســتان تقاضا می شود تا آثار و 
مقاله ها و مطالب خــود را در زمینه امام الحرمین جوینی به 
دبیرخانه این همایش واقع در دفتر شورای اسلامی شهرنقاب 
تحویــل دهند.علی ملایجردی افزود: توضیحات بیشــتر به 
همراه زندگینامه امام الحرمین جوینی بزودی در ویژه نامه ای 

اطلاع رسانی خواهد شد.

وجود 1200 اثر تاریخی - فرهنگی 
در غرب خراسان رضوی

سبزوار - خبرنگار قدس: رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری سبزوار گفت: براساس هماهنگی های انجام 
شده با صندوق احیا و بهره برداری اماکن تاریخی و فرهنگی 
کشور، 11 اثر تاریخی شهرستان های سبزوار و داورزن آماده 

واگذاری به بخش خصوصی است.
محمودرضا سلیمانی در گفت و گو با خبرنگار ما با بیان اینکه 
این آثار شامل کاروانسرای روســتاهای مزینان، مهر، ریوند، 
سنک کلیدر، زعفرانیه، رباط سرپوش و صالح آباد، رباط شهر، 
خانه جعفرزاده، مصلی تاریخی و مناره خسروجرد است، افزود: 
کاروانسراهای تاریخی این منطقه دارای موقعیت جغرافیایی 
و بســتر مناسب برای توسعه فضا های پذیرایی و اقامتی بین 
راهی را دارند و با همین کاربری به متقاضیان بخش خصوصی 

واگذار می شوند.

وی با اشــاره به برگزاری اجلاس بین المللی جاده ابریشم در 
قزوین تصریح کرد: کاروانسراهای این دو شهرستان در مسیر 
جاده تاریخی ابریشم واقع شده است که احیای آن ها به توسعه 
منطقه، اشتغال پایدار و مبادلات تجاری فرهنگی بین شهرها 

منجر می شود.
وی یادآور شد: سالانه بیش از 20 میلیون مسافر و گردشگر 
از شهرستان های داورزن و سبزوار عبور می کنند که معرفی 
جاذبه های گردشگری، طبیعی و آثار تاریخی آن ها می تواند 
این خطه را به نخستین ایستگاه گردشگری و جذب گردشگر 

در ورود به استان خراسان رضوی تبدیل کند.
بیش از هزار و 200 اثر تاریخی، فرهنگی طبیعی و معنوی در 
غرب خراســان رضوی وجود دارد که تاکنون 160 اثر از این 

تعداد در فهرست آثار ملی ایران ثبت شده است. 

تسنیم  فرزنــد شهید شوشــتری گفت: بارها 
و بصراحت اعلام کرده ایم که برای ســاخت فیلم 
شهید شوشتری از سوی یک تهیه کننده خاص 

ناراضی هستیم.
فرج الله شوشتری اظهار داشت: شهید شوشتری در 
مهرماه سال 88 به شهادت رسیدند و در اسفندماه 
همان سال یک گروه فیلمسازی که این تهیه کننده 
در رأس آن قرار داشــت و پیش از این در رسانه ها 
اعلام کرده بودند، قصد ســاخت فیلم برای شهید 
شوشتری را دارند، برای جلب نظر خانواده به منزل 

شهید آمدند.
وی خاطرنشــان کرد: این گروه فیلمسازی عنوان 
کردند، می خواهند فیلمی درباره شهید شوشتری 
بســازند و در همان زمان هم درگیر فیلم »شــور 

شیرین« بودند.
شوشتری افزود: بنده به نمایندگی از خانواده گفتم، 
اگر همان نوع کیفیت فیلم که در »به کبودی یاس« 
و »شــور شیرین« ســاخته اید، می خواهید درباره 
شهید شوشــتری نیز بسازید، رضایتی نداریم؛ زیرا 

فیلم های قبلی بشدت ضعیف بوده است.
وی خاطرنشــان کرد: گروه فیلمساز عنوان کردند، 
شــما چه چیزی مدنظر دارید؟ بنــده گفتم، اهل 
سینما نیستم، اما فیلم باید توان جذب مخاطب را 
داشــته باشــد و برای جامعه مؤثر واقع شود، برای 
مثال فیلم »بــه کبودی یاس« شــما حدود یک 
میلیون و 500 هزار تومان فروش داشــته و یا شب 
حورا 700 هزار تومان، در حالی که برای »به کبودی 
یاس« تنها مبلغ چند صد میلیونی از سوی یکی از 

سازمان ها کمک گرفته بودید.
شوشــتری گفت: ایشان خودشــان قبول کردند و 
عنوان نمودند، بــه دلیل اینکه »به کبودی یاس«، 
نخســتین کار شــخصیت محور گروه بوده، کمی 
ضعیف بوده، اما در »شــور شیرین« متفاوت عمل 

شده است.
وی اظهار داشت: در نهایت ما اظهار مخالفت کردیم، 

همان موقع آقای اردکانی اعلام کردند که بنده دیگر 
در این کار نخواهم بود؛ زیرا شــما رضایت ندارید، 
امــا بعداً در مصاحبه صحبت های دیگری را مطرح 
کردند. برای مثال در یک محفلی، ایشــان عنوان 
کردند پسر شــهید از من انتظار داشته، از پدرش 
»رمبو« بســازم، در حالی که حرف بنده اســتفاده 

بهینه از بودجه بود.
شوشتری تصریح کرد: در همان جلسه اول بودجه 
فیلم شهید شوشتری را یک میلیارد و 400 میلیون 
تومان عنوان کردند و حرف من این بود که باید به 
همین اندازه برای جامعه استفاده و بهره وری داشته 
باشد . وی عنوان کرد: پیش از اکران »شورشیرین« 
بار دیگر آن تهیه کننده با من تماس گرفت و ایشان 
گفت، قول می دهم با دیدن »شور شیرین« نظر شما 
عوض شود و در نهایت ایشــان عنوان کردند، من 
یک کارگردان مطرح را در کار استفاده می کنم؛ بنده 
گفتم اگر قرار است تغییر اساسی در روند کار صورت 

بگیرد، حاضریم همکاری کنیم.
وی گفت: قرار شد »شور شیرین« ابتدا اکران شود و 
سپس در مورد فیلم شهید شوشتری صحبت کنیم.
شوشــتری بیان کرد: مدت ها بعد از اکران شــور 
شــیرین در حالی که ایشــان هر چندماه یک بار 
مصاحبه می  کرد و خبر از شروع به کار پروژه می داد، 
بنده اتفاقی ایشان را دیدم، ایشان یک فیلمنامه به 
بنده دادند با عنوان »بهشــت از جنوب شرقی« و 
گفت، این را مطالعه کنید. من گفتم شما یک تأیید 
بله از خانواده می خواهید، اما بنای ما برای تأیید یک 
بله نیست؛ زیرا نمی توانیم شاهد باشیم به نام شهید 
پول بیت المال حیف و میل شــود و ثمره آن هم 

»لوح فشرده« روی طاقچه ادارات باشد.
وی گفت: این تهیه کننده فیلمنامه را به بنده داد 
و مطالعه کردم و گفتم، این فیلمنامه تنها حُسنش 
این اســت که نگاهی اجتماعــی دارد، اما فرهنگ 
مردم سیستان و بلوچستان را نشناخته و در چند 
جلسه تلفنی ســعی کردم، به ایشان بقبولانم که 

این فیلمنامه مناسب نیست و دارای ضعف است و 
تنها چند خاطره از کتاب شهیدان همبستگی سپاه 
استخراج کرده و در داستان تخیلی خودش جا زده 

و تبدیل به فیلمنامه کرده است.
فرزند شهید شوشتری گفت: تلفنی به ایشان عنوان 
کردم، ما روی این فیلمنامه نظر مثبت نداریم و این 
روند مورد تأیید ما نیست؛ زیرا بیشتر از میزان مطلب 
فیلمنامه، بنده حاشــیه برای آن نوشتم و تعدادی 
کارشناس دیگر نیز آن را خواندند و تأیید نکردند، 
اما ایشان با اصرار گفتند، من فقط باید پروانه ساخت 
فیلم را بگیرم و بعد چون قصد دارم فلان کارگردان 
معروف را بیاورم پای کار، ایشــان اصلاً فیلمنامه را 
قبــول نمی کند، خودش باید بنویســد. من قبول 
نکردم و نظر منفی خانواده را به ایشان اعلام کردم و 
با مشورت خانواده قرار شد، دیگر پاسخ تماس های 
ایشــان را ندهیم. وی افزود: پس از دو سال، ایشان 
چندین جلســه با مادر بنده تماس گرفته بودند و 
زمانی که من در مشــهد نبودم، سراغ مادرم آمده 
بودند تا رضایت ایشــان را برای ساخت فیلم جلب 

کنند، اما مادر ســاخت فیلم را موکول به رضایت 
خانواده کرده بودند. فرزند شــهید شوشتری افزود: 
ارتباط ما با یکدیگر کلاً قطع شــد تا اینکه در سال 
93 یکی از مسؤولان با بنده تماس گرفتند و زمانی 
که خدمت ایشان رسیدم، تهیه کننده مورد نظر نیز 
حضور داشــتند؛ در نهایت در آن جلسه نیز خیلی 
صحبت کردیم و من گفتم ایشان در سه سال اخیر 
بارها در مصاحبه های فراوان اعلام کرده فیلمبرداری 
شروع شــده یا از فلان تاریخ شــروع می شود، در 
حالی که ما از ابتدا مخالف ساخت توسط تیم شان 
بوده ایم و حتی مطلع هستم از یک ارگان پول برای 

تحقیقات و ساخت پروژه دریافت کرده اند.
وی بیان کرد: چند ماه بعد ایشــان در مصاحبه ای 
عنوان کرد، پروژه شهید شوشتری را از مهرماه آغاز 
می کند، من هم با نهادهای مربوطه تماس گرفتم 
و گله کردم، پــس از آن موضع تهیه کننده تغییر 
کرد و پروژه از محوریت شهید شوشتری به شهدای 
وحدت تبدیل شد، در حالی که فیلمنامه تغییری 
نکرده بود و همچنان عنوان فیلمنامه همان »بهشت 

از جنوب شرقی« بود.
وی گفت: دیدم ایشان دست بردار نیستند و مدام 
مصاحبه و اعلام می کنند، فیلم شهدای وحدت از 
فلان تاریخ فیلمبرداری آن شروع می شود، من در 
تابستان ســال 94 نامه ای نیز برای سپاه نوشتم و 
از ایــن تهیه کننده گلایه کردم وعنوان کردم، ما با 
ساخت فیلم توسط ایشان مخالف هستیم، در نهایت 
قرار شد معاونت فرهنگی سپاه این مسأله را بررسی 
کند. شوشــتری گفت: این تهیه کننده در تغییر 
موضع ظاهری دیگــر در مصاحبه های خود نامی 
از شهید شوشــتری و شهدای وحدت نمی بردند و 
عنوان می کرد، فیلم درباره اتفاقات سال های اخیر 
سیستان و بلوچستان است. ایشان خودش می داند 
چــه می کند، اما کارگردان جدیدی که ســال 94 
انتخاب شــد، از مسایل خبری ندارد و در مصاحبه 
خود عنوان کرده اســت، به نقش شهید شوشتری 
در فیلم در حوزه وحدت آفرینی نگاه قابل توجهی 
داریم.وی بیان کرد: بنده ازمعاونت سینمایی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی تلفنی استعلام کردم و 
متوجه شــدم، فیلمنامه ای که براساس آن پروانه 
گرفته اند، همین فیلمنامه »بهشت از جنوب شرقی« 
است و تهیه کننده تنها ادعا کرده که فیلمنامه در 
حال تغییر است و حتی عنوان کرده اند، در فیلمنامه 
جدید اصلاً شهید شوشتری حضور ندارد و تنها به 

حضور معنوی وی اکتفا کرده اند.
وی افزود: در حالی که در ســایت سینمایی فارابی 
بصراحت عنوان شده، محور فیلم مورد حمایتشان، 
شهدای وحدت و شهید شوشتری است و در تماسی 
با بنیاد فارابی اعلام کردند، فیلم مورد حمایت قرار 
گرفته، همان فیلم با محوریت شــهید شوشتری 

است، نه فیلمنامه دیگری.
شوشتری خاطرنشان کرد: خواسته ما این است که 
هر فیلمنامه ای که در آن قرار است به موضوع شهید 
شوشــتری و شــهدای وحدت پرداخته شود، باید 

دارای یک تیم قوی و در جامعه نیز اثرگذار باشد.

ابراز نارضایتی خانواده شهيد شوشتری از ساخت فيلم شهيد توسط »تهيه کننده خاص«

نخواسته بودیم از پدرم »رمبو« بسازند

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
فرهنگ و هنر

»باغ انجیر« در نگارخانه فرزاد   ایسنا: نمایشگاه نقاشی »باغ انجیر« شامل آثار طراحی های نازنین نصیری در نگارخانه فرزاد مشهد برگزار می شود. این نمایشگاه 
از فردا تا 29 شهریورماه دایر است و در طول دوران برگزاری از ساعت 18 تا 21 به کار خود ادامه می دهد. بازدید از نمایشگاه نقاشی »باغ انجیر« برای عموم آزاد است.

گالری فرزاد در بولوار سجاد، گلریز2 واقع شده است.
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آغاز طرح بوم گردی در خرو 
خرو- خبرنگار قدس: شــهر خرو در فاصله 18 کیلومتری 
شهرستان نیشابور در دامنه های رشته کوه های جنوبی بینالود 
قرار دارد و نمای ماسوله ای و طبیعت زیبای خرو سبب جذب 
گردشگران فراوانی شده اســت، ولی متأسفانه به علت نبود 
محلی برای اسکان و اقامت شبانه، گردشگران نمی توانستند 
در این شــهر اقامت کنند، اما به پیشنهاد میراث فرهنگی و 
همکاری شورای اسلامی و شهرداری این شهر طرح بوم گردی 
در این شهر آغاز شد.مسؤول گردشگری شهرستان نیشابور 
گفت : شهر خرو با قدمت زیاد و نقاط تاریخی و ییلاقی فراوان 
و نــوع خاص معماری آن جزو نقاط هدف گردشــگری قرار 
گرفته است.ســعادتی افزود: میراث فرهنگی و گردشگری به 
دلیل حمایت از شهرها و روستاهایی که دارای نوع معماری و 
ظرفیت های خاص باشند، در آن مناطق طرح بوم گردی اجرا 
خواهد کرد.مسؤول گردشگری میراث فرهنگی اظهار داشت: 
در این مناطق مکان های اسکان باید شرایط و مقررات میراث 
فرهنگی را داشته باشد تا مجوز برای آن ها صادر و شناسنامه 

دار شوند تا خدمات مطلوب تر به گردشگران ارایه شود.
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تنیسور خراسانی بر سکوی قهرمانی رقابت های بین المللی ایستاد     قدس: سرپرست هیأت تنیس خراسان رضوی گفت: تنها تنیسور خراسانی ملی پوش به مقام قهرمانی 
رقابت های بین المللی تنیس در ارومیه دست یافت.محمدرضا حسنپور افزود: فینال رقابت های بین المللی تنیس در رده سنی جوانان دیروز در ارومیه برگزار شد.در این 

چارچوب غزل پاک باطن به عنوان تنها نماینده خراسان رضوی در تیم ملی توانست مقام قهرمانی این رقابت ها را کسب کند. 

زیر و بم داستان والیبال یک شهر

... و ناگهان چراغ خاموش شد

روی خط خبر نقل قول

از  پس  نهایت  در  و  رمضانی:  شروین 
مدتی حضور بدون وقفه در سوپرلیگ والیبال 
کشور، به نظر می رسد برای سوپرلیگ 1395، 
خراسان نماینده ای نداشته باشد. اگر تا پیش از 
این تیم هایی همچون ابومسلم، بانک صادرات، 
با  البته تیم ثامن الحجج هر ساله و  میزان و 
را  خراسان  والیبال  چراغ  مشکلی،  هر  وجود 
روشن نگاه می داشتند، اما واقعیت امر این است 
که دیگر امروز اثری از هیچ یک از آن ها نیست 
برای یک  را  کار  از  و گوشه ای  وارد شوند  تا 
سال دیگر هم که شده، بر عهده گیرند. حالا 
نفس های سالن مهران به شماره افتاده، مهرانی 
نداشتند  عادت  خراسانی  والیبال دوستان  که 
وقفه ای در حضورشان در این سالن قدیمی و 

نوستالوژیک بیفتد.
با حضور جبار قوچان نژاد به عنوان سرمربی، 
عنوان  به  حسینی  هاشم  و  رضایی  هادی 
و  بومی  بازیکنان  از  مجموعه ای  مدیران، 
نماینده  تا  شدند  جمع  هم  دور  غیربومی 
خراسان در سال 94، به بهترین عنوان تاریخ 
اینکه  وجود  با  یابد.  دست  خراسان  والیبال 
و  آغاز شد  از مهرماه 94  مشکلات مؤسسه، 
بود،  قوچان نژاد  شاگردان  همراه  راه  پایان  تا 
خراسان  والیبال  نماینده  کار  در  وقفه ای  اما 

پابه پای  روز  آخرین  تا  تیم  این  و  نیفتاد 
تیم های پرمهره ای مثل بانک سرمایه، پیکان 
و شهرداری ارومیه گام برداشت و در نهایت به 
همراه شهرداری ارومیه به طور مشترک سوم 
شد، اما پس از آن تیم ثامن الحجج)ع( همان 
راهی را رفت که پیش از آن، میزان طی کرده 
بود. پایان تلخ یک مؤسسه مالی اعتباری دیگر 
که اتفاقا به حوزه تیمداری در رشته والیبال هم 

ورود کرده  بود.

 کاسپین وارد می شود؟
مسابقات  در  حاضر  تیم های  که  درحالی 
سوپرلیگ 95 تنها تا 24 شهریورماه فرصت 
دارند تا نسبت به پرداخت دیون فصل گذشته 
مسابقات  ورودی  پرداخت  همچنین  و  خود 
از  بسیاری  که  می رسد  نظر  به  کنند،  اقدام 
سوپرلیگی ها اقدامی در این رابطه نکرده اند. این 
موضوع شانس حضور نماینده ای از خراسان را 
در صورت پیدا شدن اسپانسر بیشتر می کند. 
با  است  ممکن  شنیده ها،  آخرین  اساس  بر 
صحبت های صورت گرفته، مؤسسه کاسپین به 
عنوان سومین مؤسسه مالی اعتباری وارد این 
عرصه شود، عرصه ای که البته برای میزان و 
تیم ثامن الحجج به معنای واقعی بدیمن بود! 

و مهم در خصوص حضور  تنها بحث جدی 
از خراسان، همین بحث اسپانسر  نماینده ای 
به  ورود  مجوز  خصوص  در  وگرنه  است، 
سوپرلیگ و اجازه سازمان لیگ، مشکل خاصی 
وجود نخواهدداشت، همان طور که فصل قبل 
قرعه کشی  در  حتی  فارس  نماینده  دیدیم 
سوپرلیگ حضور داشت، اما به فاصله چهار روز 
تا آغاز مسابقات جواهری گنبد جای این تیم 

را گرفت.

 مشکلی که فقط یکی نیست
دیگر  مشکل  که  کنیم  فراموش  نباید  البته 
والیبال  برای   95 سوپرلیگ  در  تیمداری 
بحث  از  جدا  است.  بازیکن  کمبود  خراسان، 
به  از سفر  پیش  را  تیم خود  ملی پوشان که 
انتخاب کرده بودند،  المپیک  ریو و حضور در 
مصطفی وند  سعید  مثل  اولی  تراز  بازیکنان 
و امیر حسینی هم که فصل گذشته در تیم 
ثامن الحجج بودند، امسال رهسپار متین ورامین 
شده اند. در نهایت اگر قرار باشد که تیمی از 
خراسان در این مسابقات شرکت کند، بدون 
توجه به رتبه های بالای جدول باید به بازیکنان 
بومی و دو سه خارجی تراز اول بسنده کرده 
چرخه  وارد  نخست  سال  در  تثبیت  برای  و 

سوپرلیگ شود. مشکلی که فصل گذشته نیز 
گریبان تیم ثامن الحجج را هم گرفت، همین 
بحث دیر بسته شدن بود که سبب شد برخی 
از بازیکنان سرشناس کشورمان رهسپار سایر 
تیم ها شوند. اما مشکلات در والیبال خراسان 
به همین موضوع تیمداری محدود نمی شود. 
اواسط مهرماه 91 بود که جواد فخار به عنوان 

رئیس هیأت والیبال استان انتخاب شد. 
حالا از آن روزها چهار سال می گذرد و کم کم 
پایانی سکانداری فخار می رسیم.  به روزهای 
فدراسیون  هیأت،  بین  تنگاتنگ  »ارتباط 
توجه  و  آموزشی  کلاس های  تداوم  والیبال، 
به والیبال بانوان از مهم ترین برنامه های من 

است.« 
این وعده فخار در روز نخست انتخابش به عنوان 
رئیس هیأت والیبال بود. حالا پس از چهار سال 
و فارغ از اینکه کدام یک از این برنامه ها اجرا 
و کدام یک اجرا نشد، باید بپذیریم که والیبال 
استان نیاز به تصمیم گیری هرچه سریع تر دارد 
تا انتخاباتش برگزار شود و از آرامش دور نشود. 
بدون رئیس ماندن هیأت در کنار بی نماینده 
بودن استان خراسان، دو قطبی است که در 
صورت رخ دادن به طور قطع والیبال استان را 

به سمت سیاه چاله ای تاریک خواهدبرد. 

6
k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m

ورزش

جنوبی  خراسان  کارگری  ورزش  هیأت  رئیس 
اعلام کرد

تخفیفات مالیاتی برای کمک به توسعه 
ورزش کارگری

قدس: رئیس هیأت ورزش کارگری خراسان جنوبی گفت: بنا به 
تبصره دو ماده 38 قانون ارزش افزوده، کارفرمایانی که در ورزش 

کارگری هزینه کنند، شامل تخفیفات مالیاتی خواهند شد.

کارگری، 28  ورزش  فدراسیون  در  افزود:  علیزاده  ابوالفضل 
انجمن وجود دارد که از این تعداد 24 رشته ورزشی فعال و 

24 رئیس انجمن ورزشی در استان داریم. 
وی با اشاره به اینکه 16 تیم از استان سال گذشته به مسابقات 
کشوری اعزام شدند، افزود: امسال نیز تاکنون هفت تیم به 
مسابقات کشوری اعزام شده اند که تا پایان سال با توجه به 

برنامه های فدراسیون باید حدود 16 اعزام داشته باشیم.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه جامعه کارگری قشر زحمتکش 
استان بوده، باید نگاهی ویژه در بحث اعزام ها دیده شود تا در 

این خصوص مشکلی نداشته باشیم.
وی با اشاره به اینکه بیشترین مشکل در این رشته در بحث 
هزینه هاست، تصریح کرد: با توجه به تبصره دو ماده 38 قانون 
ارزش افزوده، اگر شرکت ها در اعزام رشته های ورزشی کارگری 
هزینه کنند، این امر در تخفیفات مالیاتی محاسبه خواهد شود. 
این ماده باید به صورت مدون و متقن به شرکت ها اعلام شود 
تا با فراق بال و آسوده بتوانند به ورزش کارگری کمک کنند.

رئیس هیأت ورزش کارگری خراسان جنوبی بیان کرد: اداره 
تعاون و کار در خدمت همه شرکت هاست تا این قانون را 
به صورت مکتوب ارایه دهد تا بتوانند از تخفیفات مالیاتی 

استفاده کنند.
ورزش  بحث  در  کارگران  بی نظیر  استقبال  به  اشاره  با  وی 
کارگری یادآور شد: همواره تیم های ورزش کارگری استان 
به  توجه  با  و  بدرخشد  کشوری خوب  میادین  در  توانسته 
استعدادهای موجود در ورزش کارگری، فعالیت در این زمینه 

نیازمند سرمایه گذاری است.
وی تصریح کرد: به تنهایی نمی توانیم در این زمینه فعالیت 
داشته باشیم و برای حرکت در این مسیر نیازمند همراهی و 
کمک هستیم تا به ورزش استان و بخصوص ورزش کارگری 

به جایگاه واقعی خود برسد.

مشهـدی           ورزشـکاران  افتخارآفرینی 
در مسابقات پرورش اندام بوتان

قدس: رئیس هیأت بدنسازی و پرورش اندام خراسان رضوی 
از افتخار آفرینی ورزشکاران مشهدی در مسابقات پرورش اندام 

بوتان خبر داد.

مهدی بکائیان اظهار داشت: مسابقات آسیایی پرورش اندام 
WBBF 2016 بوتان با قهرمانی تیم ایران به پایان رسید که 
در تیم کشورمان پنج نفر از قهرمانان استان )مشهد( حضور 

داشتند. 
در این مسابقات مهدی سبزواری مدال طلا و مقام قهرمان 
قهرمانان، مهیار تبادکانی مدال نقره، الیاس سنگبری، مقام 

چهارم و مجید پاسبان مقام پنجم آسیا را به دست آوردند.
 

توسط  آسیایی  برنز  مدال  دو  کسب 
نوجوانان جودوکار خراسان رضوی

قدس: رئیس هیأت جودو و کوراش خراسان رضوی از کسب 
دو مدال برنز توسط نوجوانان جودوکار استان در مسابقات 

آسیایی هند خبر داد.
حسین محمودی افزود: در این مسابقات در وزن 81- کیلوگرم 
پسران، یاسین تقوی مدال برنز دوره قبل خود را تکرار کرد. 
نماینده کشورمان جودوکاران سریلانکا و چین تایپه را شکست 

داد و به نشان برنز دست پیدا کرد.
وی تصریح کرد: علی پرهیزگاری که در وزن 90- کیلوگرم 
دوره قبل برنز گرفته بود ، در این دوره در وزن 90+ کیلوگرم 
مدال برنز کسب کرد. وی در تلاش برای کسب این مدال 

رقبایی از قرقیزستان و مغولستان را شکست داد.

برگزاری آزمون کشوری ارتقای کمربند 
تکواندو

و دان سه و چهار  پوم  ارتقای رده کمربند  آزمون  قدس: 
تکواندو در گروه مردان به مناسبت گرامیداشت دهه ولایت 
با حضور 180 تکواندوکار از سراسر کشور به میزبانی هیأت 

تکواندو خراسان رضوی و در سالن ثامن مشهد برگزار شد.

فدراسیون  نماینده  میر نیا ،  محمد رضا  با حضور  آزمون  این 
تکواندو و زیر نظر محمدرضا صنم یار، حیدر کوثری، عباس 
ریخته گرزاده، ساعدی، نصری نژاد و اسماعیل زاده برگزار شد 
و محمد درحی، »مسؤول کمیته آزمون استان« و حسین 
حسین زاده، »مسؤول برگزاری آزمون« در این دوره حضور 

داشتند.

افتتاح سالن ورزشی شهدای کارگر بیرجند
کارگر  شهدای  ورزشی  سالن  قدس:  خبرنگار  بیرجند/ 
بیرجند با حضور معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی افتتاح شد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی در این 
مراسم گفت: سال ورزشی چند منظوره شهدای کارگر هزار و 
250 مترمربع مساحت دارد که برای احداث آن یک میلیارد و 

195 میلیون تومان هزینه شده است.
محمد سنجری افزود: احداث این سالن از سال 90 در بافت 
رشته های  برای  و  شد  آغاز  بیرجند  شهر  شمال  فرسوده 

بسکتبال، والیبال و فوتسال مجهز شده است.

اداره ورزش و جوانان شهرستان داورزن 
فعال شد

قدس: اداره ورزش و جوانان داورزن در مراسمی با حضور 
جمعی از مسؤولان اجرایی در این شهرستان فعال و سرپرست 

آن معرفی شد.
سرمایه های  از  یکی  گفت:  مراسم  این  در  داورزن  فرماندار 
اجتماعی و جامعه سالم، ورزش و برای مبارزه با آسیب های 

اجتماعی بسیار مؤثر است.
ورزشی  رشته های  به  داورزنی  جوانان  افزود:  فلاحی  رضا 
باستانی علاقه خاصی  و  با چوخه  والیبال ،کشتی  فوتبال، 
دارند و باید امکانات مورد نیاز در این رشته ها تهیه شود. وی 
همچنین از توجه مناسب دولت به شهرستان تازه تأسیس 
نمایندگی  و  اداره  تا کنون 15  بیان کرد:  و  تقدیر  داورزن 
اداره ها در داورزن استقرار یافته است.در این مراسم حمید 
معیریان به عنوان سرپرست اداره ورزش و جوانان شهرستان 

داورزن معرفی شد. 
 

کارگاه آموزشی دوچرخه سواری کوهستان 
در بیرجند

قدس: کارگاه آموزشی سه روزه دوچرخه سواری کوهستان 
با شرکت 30 نفر در رشته های کراس کانتری و دانهیل عصر 

شنبه در بیرجند تشکیل شد.
رئیس هیأت دوچرخه سواری خراسان جنوبی با اعلام این 
خبرافزود: این کارگاه توسط »پریموث استرانکار«، سرمربی 
تیم ملی دوچرخه سواری کشور با هدف استعدادیابی و انتقال 

تجربه به دوچرخه سواران استان برگزار می شود. 
سید حمید علوی افزود: دوچرخه سواران به طور عملی در 
آموزش می بینند و  بیرجند  محل پیست دوچرخه سواری 
مسایل تئوری رشته کراس کانتری و دانهیل هم آموزش داده 

خواهند شد.

چهکندی نژاد عنوان اولین داور بین المللی 
تنیس روی میز خراسان جنوبی را کسب کرد

فهرست                   میز  روی  تنیس  جهانی  فدراسیون  قدس: 
قبول شدگان آزمون داوری بین المللی ایران را اعلام کرد. 

29 داور مرد و زن ایرانی که در تاریخ 25 تیر ماه سال جاری 
در آزمون داوری بین المللی شرکت داشتند، با قبولی در این 

آزمون به فهرست داوران بین المللی کشورمان افزوده شدند.
در آزمون داوری 89 نفر متقاضی حاضر بودند که با اعلام 
اسامی قبول شدگان از طرف فدراسیون جهانی، حدود یک 
سوم داوطلبان با موفقیت این آزمون را پشت سر گذاشته 
و مفتخر به اخذ مدرک بین المللی داوری تنیس روی میز  

شدند.

از بین قبول شدگان 21 داور از بخش بانوان و هشت داور از 
بخش آقایان است که زهرا چهکندی نژاد در بین 29 نفر قبول 
شده موفق به کسب رتبه سوم و همچنین به عنوان اولین داور 

بین المللی تنیس روی میز خراسان جنوبی معرفی شد.

در  زاوه  کاراته کا  دختران  درخشش 
مسابقات کشوری

قدس: رئیس اداره ورزش و جوانان زاوه از کسب 35 مدال 
رنگی توسط کاراته کاهای دختر شهرستان زاوه درمسابقات 

کشوری خبر داد. 
قهرمانی  مسابقات  دوره  هشتمین  در  افزود:  رضایی  مجید 
سبک شوتوکان jks کشور، جام یادواره شهدای مدافع حرم 
که به میزبانی مشهد در روزهای 18و19 شهریور برگزار شد، 
کاراته کاهای این شهرستان موفق به کسب 6 مدال طلا ، 9 
مدال نقره و 20 مدال برنز شدند.این مسابقات درسه سبک 
کاتا ، کومیته و کاتای تیمی با شرکت 550 ورزشکار از 14 

استان برگزار شد .

برگزاری مسابقات فوتسال کارکنان دامپزشکی 
خراسان جنوبی

اداره کل  فوتسال کارکنان  قدس: دهمین دوره مسابقات 
»شهید  جام  عنوان  با  جنوبی  خراسان  استان  دامپزشکی 

نیک عزم« در شهر طبس برگزار می شود.
مسعود خیاطی مسؤول روابط عمومی اداره کل دامپزشکی 
خراسان جنوبی با اعلام این خبر اظهار داشت: این مسابقات 
در روزهای 24، 25 و 26 شهریورماه با حضور 10 تیم آغاز 

می شود. 
وی عنوان کرد: در این دوره هفت تیم از شبکه های دامپزشکی، 
دو تیم از اداره کل دامپزشکی و یک تیم از نظام دامپزشکی 

استان به صورت دوره ای با یکدیگر به رقابت می پردازند.

خبر

برگزاری مسابقات لیگ دوچرخه سواری 
جوانان کشور در نیشابور

نیشابور/ خبرنگارقدس: اسامی نفرات برتر مسابقات لیگ جوانان جاده کشور به 
میزبانی نیشابور اعلام شد.

رئیس سازمان لیگ دوچرخه سواری کشور اظهار کرد: این مسابقات با استقبال بی 
سابقه استان ها در این رده سنی و حضور 57 ورزشکار نوجوان در قالب 19 تیم از سراسر 

کشور برگزار شد.
محمود وفایی افزود: مسابقات لیگ جوانان در بخش تایم تریل انفرادی به میزبانی 
نیشابور در جاده باغرود برگزار شد و اسامی نفرات برتر رقابت ها در بخش جوانان جاده 

مشخص شد.
وی خاطرنشان کرد:رکابزنان در مسابقه تایم تریل به رقابت پرداختند و در پایان مسیر 
10 کیلومتری مسابقه، مهدی بیدرام از اصفهان در جایگاه اول ایستاد، آیدین علیاری از 

آذربایجان شرقی دوم شد و احسان دهقان از یزد در جایگاه سوم قرار گرفت .
وفایی در خصوص مسابقات تایم تریل 500 متر انفرادی یادآور شد: مسابقات 500 متر 
تایم تریل انفرادی هم به پایان رسید و سینا کریمیان از همدان، مجتبی شاه کوه محلی 

از گلستان و مهدی رضوی سارانی از هرمزگان نفرات منتخب این رقابت ها هستند.
وی عنوان کرد:در رده بندی تیمی نیز تا این لحظه تیم یزد صدرنشین است، تیم اصفهان 

در مکان دوم قرار دارد و آذربایجان شرقی نیز جایگاه سوم را از آن خود کرده است .
رئیس سازمان لیگ دوچرخه سواری کشور تصریح کرد: سطح رقابت های این مسابقات 
که با میزبانی خوب شهرستان نیشابور در حال برگزاری است، رضایتبخش بود و این 

رکابزنان در پایان حکم قهرمانی کشور کسب کردند.
حضور گسترده هیأت های استانی در این دوره از مسابقات نشان از توجه ویژه استان ها 
به رده سنی نوجوانان و استعدادیابی های انجام شده در استان های مختلف کشور دارد .

 نیشابور همیشه متقاضی میزبانی رویدادهای ورزشی بوده است
کمتر شهرستانی مانند نیشابور در کشور پیدا می شود که متقاضی برگزاری این گونه 

مسابقات باشد.
مهدی روز بهانه، رئیس هیأت دوچرخه سواری خراسان رضوی با بیان این مطلب، افزود: 

نیشابور یکی از فعال ترین شهرستان ها در عرصه ورزش و جوانان است .
سرپرست فنی مسابقات و سرداور نیز گفت : باید پایه ورزش کشور پشتوانه داشته باشد .
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان نیشابور نیز گفت: در نیشابور 40 هیأت ورزشی 

در حال فعالیت است .
محمد ابراهیم امینی افزود : دوچرخه سواری یکی از ورزش های سخت است و موجب 

سوانح تلخ خواهد شد و در این زمینه باید اقدام های لازم انجام شود .
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان نیشابورتصریح کرد: نیشابور برای دومین دوره 

متوالی میزبان این دوره از مسابقات کشوری است.

فوتبال پایه

رئیس کمیته جوانان و توسعه فوتبال 
پایه خراسان رضوی خبر داد 

منتخبان مدارس فوتبال استان 
در جشنواره فوتبال آموزان 

کشور
قدس: رئیس کمیته جوانان و توسعه فوتبال پایه خراسان رضوی 
گفت: 14 نفر از منتخبان مدارس فوتبال خراسان رضوی به 

جشنواره کشوری آکادمی ملی فوتبال آموزان راه یافتند.
نمایندگان خراسان  به حضور  اشاره  با  موسوی  خلیل  سید 
رضوی در این جشنواره کشوری، درباره این مسابقات توضیح 
مشهد  در  ماه  و 28مرداد  که 29  استانی  در جشنواره  داد: 
مقدس برگزار شد، فوتبال آموزانی از 25 مدرسه فوتبال شرکت 

کردند که در این راستا 100 فوتبال آموز استعداد یابی شدند.
پایه خراسان رضوی  رئیس کمیته جوانان و توسعه فوتبال 

تصریح کرد: فوتبال آموزان از شهرستان های خراسان رضوی 
و شهر مشهد در این جشنواره غربال شدند و در نهایت 14 
فوتبال آموز به جشنواره مدارس فوتبال راه یافتند که از این 
تعداد هفت بازیکن شهرستانی و هفت بازیکن از مشهد مقدس 

انتخاب شدند. 

امسال چهارمین دوره جشنواره پسران زیر 12 سال برگزار 
می شود که در این جشنواره بازیکنان پس از استعدادیابی، به 
تیم ملی زیر دوازده سال دعوت می شوند که این بازیکنان در 

آینده پشتوانه تیم ملی نونهالان کشور خواهند بود.
این  از سطح کشور در  افزود: 50 فوتبال آموز  ادامه  وی در 
جشنواره شرکت کرده اند و در آن علاوه بر رقابت گروهی، در 6 
مهارت انفرادی نظر روپازدن، هد زدن، حمل توپ و شوت زنی 
امتیاز دریافت می کنند و در نهایت از طریق جمع امتیازاتی که 

کسب کردند، برای حضور در تیم ملی انتخاب می شوند.
رئیس کمیته جوانان و توسعه فوتبال پایه خراسان رضوی اظهار 
داشت: برای نخستین سال شاهد حضور پررنگ شهرستانی ها 
در این جشنواره هستیم و فوتبال آموزان 15 جلسه زیر نظر 
فوتبال  پیشکسوت  مربیان  از  فرجی،  و  خرسند  اسماعیل 

خراسان رضوی تمرین داشتند.
موسوی درباره انتخاب بازیکنان خراسان رضوی به تیم ملی زیر 
12سال گفت: هدف ما این است که بیشترین فوتبال آموز از 
خراسان رضوی انتخاب شوند، اما روی دو تا سه بازیکن حساب 

ویژه ای باز کرده ایم.
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افزایش بی رویه دانشــجو  پروین محمدی: 
در دانشکده دندان پزشــکی مشهد مدیریت 

دانشجویان را با مشکل مواجه کرده است.
این مطلب را رئیس دانشــکده دندان پزشکی 
مشــهد در گفت و گو با خبرنگار ما عنوان کرد 
و گفت: براساس اعلام سایت سنجش در سال 
94 ظرفیت پذیرش 65 دانشــجو به ما داده 
شــده، در حالی که تاکنون 140 دانشــجوی 
ورودی و ثبت نام ســال 94 را داریم، به علاوه 
نقــل و انتقالات که باید تعدادی را نیز در این 

خصوص پذیرش کنیم.
دکتر حســین پورجاجرم با اشــاره به اینکه 
طراحی دانشکده دندان پزشکی مشهد در 50 
ســال پیش برای پذیرش 28 دانشجو بوده و 
در حال حاضر نیز با تجهیزات و امکانات فراهم 
شــده قادر به پذیرش 45 دانشجوی روزانه و 
20 دانشجوی گردان هستیم، مدیریت تعداد 
دانشجوی بیش از ظرفیت و امکانات دانشکده 
با مشکل روبه رو شده و در دو شیفت صبح و 
عصر دانشکده فعال است و اگر پذیرش بی رویه 
به همین منوال پیش رود، باید شــیفت سوم 

شبانه را نیز راه اندازی کنیم.
رئیس دانشکده دندان پزشکی مشهد با تأکید 
بــر اینکه مبنــای دندان پزشــکی و آموزش 
دندان پزشــکان مبتنــی بــر تجهیــزات در 
اختیار است و هر دانشــجوی این رشته باید 
تمام امکانات لازم نظیــر یونیت و تجهیزات 
اســتانداردی که در مطب وجــود دارد را در 
اختیار داشــته باشد یعنی یک مینی مطب یا 
مطب کوچک برای دانشجوی این رشته لازم 
اســت تا کار دندان پزشــکی را به نحو احسن 
آموزش ببیند و ما با مشکل کمبود تجهیزات 
و امکانــات برای این تعداد دانشــجو روبه رو 
هستیم، زیرا با شــرایط کنونی حداکثر 100 
دانشجو را می توانیم مدیریت کنیم، در حالی 

که بیش از این ثبت نامی داریم.
دکتر حسین پور با اشــاره به اینکه دانشکده 
دندان پزشکی مشــهد بعد از دانشکده شهید 
بهشتی رتبه دوم را در کشور کسب کرده است، 
خاطرنشان کرد: فارغ التحصیلان این دانشکده 
نــه تنها در ایران، بلکه در دنیا نیز ســر آمد و 
مورد توجه هستند، زیرا برای ادامه تحصیل در 
دانشگاه های خارج از کشور اولین دانشجویانی 

هستند که بلافاصله پذیرش می شوند.
وی با اشــاره بــه حضــور 113 عضو هیأت 
علمی این دانشــکده و 570 دانشــجوی در 
حال تحصیل، 10 رشته تخصصی و دو رشته 
فلوشیپ در دانشــکده دندان پزشکی مشهد 
تصریح کرد: خوشبختانه با وجود اعضای هیأت 
علمی و اســتادان بسیار خوب و با تجربه این 

دانشکده بجز افزایش بی رویه دانشجو و کمبود 
فضای فیزیکی مشکل خاصی نداریم و چنانچه 
استاندار خراســان رضوی و مدیریت دانشگاه 
علوم پزشــکی به قول هایی کــه درخصوص 
فضای فیزیکی و امکانات داده اند عمل کنند، 
می توانیــم 100 یونیت دیگــر اضافه کنیم و 

براحتی پذیرش دانشجو داشته باشیم.

 بهره مندی 100 بیمار 
از خدمات کلینیک دندان پزشکی

رئیس دانشکده دندان پزشکی در پاسخ به این 
پرســش که روزانه چند بیمار در دانشکده و 
کلینیک ویژه پذیرش می شــوند و هزینه های 
دندان پزشکی در دانشکده به چه میزان است، 
گفت: روزانه حــدود 80 تا 100 بیمار ورودی 
جدید داریم که صبح ها توســط دانشجویان 
تقریباً درمان رایگان انجام می شود و به همین 
میزان نیز بعدازظهرها در کلینیک ویژه بیمار 

پذیرش می شــود کــه با توجه بــه واگذاری 
کلینیک ویژه به بخش خصوصی هزینه های 
درمان توسط بیمار 30 درصد کمتر از مطب 
پرداخت می گردد. البته در کلینیک ویژه کلیه 
خدمات به طور تخصصی و توسط متخصصان 

ارایه می شود.
وی به ناآگاهی جامعــه از خدمات تخصصی 
دندان پزشکی اشاره کرد و یادآور شد: معالجه 
ریشه و کارهای تخصصی دهان و دندان باید 
توســط متخصص انجام شــود، ولی مردم با 
مراجعه به دندان پزشــکی عمومی و پرداخت 
هزینه کمتر معالجه ریشه و امثال آن را انجام 
می دهند و معتقدند کلینیک ویژه دانشــکده 
هزینه بیشتری دریافت می کند، در حالی که 
در کلینیک ویژه کار تخصصی، اصولی، علمی و 

توسط متخصص انجام می شود.
وی خاطرنشان کرد: از این رو رسانه ها باید با 
اطلاع رســانی در جهت ارتقای آگاهی جامعه 
تلاش کنند و از این طریق موجب آشــنایی 
مردم با اهمیت داشتن دندان سالم و ضرورت 

مراجعه به متخصص شوند.

 برگزاری مراسم پنجاهمین سالگرد 
تأسیس دانشکده دندان پزشکی مشهد

دکتر حســین پــور همچنیــن از برگزاری 
پنجاهمیــن ســالگرد تأســیس دانشــکده 
دندان پزشکی مشهد با حضور مسؤولان وزارت 

بهداشت و اســتادان دندان پزشکی مشهد در 
آمفی تئاتر دانشــکده علوم دانشگاه فردوسی 

خبر داد.
وی گفت: در این مراســم که بیــش از هزار 
نفر از دانش آموختگان دوره های مختلف این 
دانشــکده طی 50 سال گذشته، حضور دارند 
از پیشکسوتان دندان پزشکی مشهد قدردانی 

می شود.
وی به افتتاح اولین موزه دندان پزشکی کشور 
در این مراســم اشــاره و خاطرنشــان کرد: 
برای نخســتین بار در کشــور اقدام به ایجاد 
موزه دندان پزشکی شــده و ابزار و تجهیزات 
قدیمی، اســناد و عکس ها و... برای آشنایی با 
پیشــرفت های علمی در زمینه دندان پزشکی 
و همچنین تجدید خاطرات پیشکســوتان به 

نمایش گذاشته شده است.
در ادامــه دکتر معین تقــوی، معاون آموزش 
تخصصی دانشکده دندان پزشکی گفت: دومین 
مرکز انجام اعمال دندان پزشــکی با بیهوشی 
در کشــور به عنوان دی کلینیک در مجاورت 
دانشــکده فعال و دایر است و بیمارانی که به 
هر دلیلی نمی توانند خدمات دندان پزشکی را 
بدون بیهوشــی دریافت کنند مانند کودکان 
معلول جســمی و ذهنی، افراد با حساسیت 
شدید به داروی بی حسی و... در این کلینیک 
بستری و تحت بیهوشی قرار می گیرند تا اعمال 

دندان پزشکی برای آن ها انجام شود.

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
اجتــــماعی

نجات کودک دو ساله در بیابان پس از 24 ساعت توسط سگ های زنده یاب  ایرنا- سخنگوی جمعیت هلال احمر خراسان رضوی گفت: کودک دو ساله ای پس از 24 ساعت مفقودی توسط 
سگ های زنده یاب در این استان نجات پیدا یافت.مجتبی محمودی افزود : این کودک هنگامی که به همراه خانواده  برای تفریح به روستای کاهو رفته بود، گم شده بود.وی ادامه داد: 

پس از اعلام این مفقودی، مأموریت امدادگران برای یافتن کودک آغاز شد و پس از 24 ساعت عملیات کاوش، سرانجام این کودک با هدایت سگ های زنده یاب در دره ای پیدا شد.
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روی خط حادثه خبر
زایمان موفق در آمبولانس  اورژانس 115 

بخش انابد

بردسکن- خبرنگار قدس: مدیر شبکه بهداشت و درمان 
بردســکن  ازدومین  زایمان موفــق در آمبولانس  اورژانس 
115  در بخش انابد این شهرســتان خبر داد.  دکتر محمد 
حســین زاده  اظهار داشت: در پی اعلام درخواست کمک به 
مادر بارداری به مرکز پیام اورژانس 115 بردســکن بلافاصله 
یک دســتگاه آمبولانس اورژانس 115 انابد به همراه دو نفر 

پرسنل فوریت های پزشکی به محل اعزام شدند.
وی گفت: مادر باردار پس از انجام اقدامات پیش بیمارستانی 
به آمبولانس منتقل و به بیمارستان اعزام شد که در بین مسیر 

مراحل زایمان آغاز و زایمان با موفقیت انجام شد.

اخاذي چوپان بيکار در تلگرام!
بجنورد -خبرنگار قدس: رئیس پلیس فتا خراسان شمالی 
از شناسایي و دستگیري فردي که قصد اخاذي از خانمي در 

شبکه اجتماعي تلگرام را داشت، خبر داد.  
ســرهنگ علي اعتمادي در جزئیات این خبر گفت: یکی از 
شهروندان ساکن شهرستان مانه و سملقان با در دست داشتن 
شکواییه اي به پلیس فتا استان مراجعه کرده و اظهار داشته، 
بتازگی فرد یا افرادي در فضاي مجازي از طریق تلگرام، اقدام 
به ارسال تصاویر شخصي ام همراه با پیام هاي متني با محتواي 

توهین و تهدید کرده و قصد اخاذي دارد. 
وي افــزود: برابر دســتور قضایي مأموران با انجام یکســري 
اقدام هــای فني و اطلاعاتي در فضــاي مجازي، متهم به نام 
»الف.الف« ساکن شهرستان آشــخانه را شناسایي و احضار 
کردند. رئیس پلیس فتا استان خراسان شمالي بیان داشت: 
متهم پس از حضور در پلیس فتا استان و ارایه مستندات لب 
به اعتراف گشــود و بزه انتسابي خود را پذیرفت و از بزه خود 

ابراز ندامت و پشیماني کرد. 
سرهنگ اعتمادي خاطرنشان کرد: متهم در بازجویي ها اذعان 
داشته؛ چون شغل بنده چوپاني بوده، براي سرگرمي با شاکیه 
در شــبکه اجتماعي تلگرام آشنا شــده و با برقراري چت با 
شاکیه و دریافت تصویر از وي، اقدام به برچسب کردن مطالب 
غیراخلاقي همراه با عکس شاکیه و سپس اقدام به تهدید و 

اخاذي از وي کردم. 
به گفته رئیس پلیس فتا اســتان خراسان شمالي، متهم به 
همراه پرونده متشــکله تحویل دادســراي عمومي و انقلاب 

بجنورد شد.

انجام 14 مورد عمليات مارگيری 
در بردسکن

بردســکن-خبرنگار قدس: مسؤول ایستگاه آتش نشانی 
بردسکن گفت: درپی تماس تلفنی با سامانه 125 آتش نشانی 
و خدمات ایمنی بردسکن مبنی بر مزاحمت یک حلقه مار در 
یکی از منازل مسکونی شهر بردسکن، بلافاصله نیروهای آتش 
نشان نجاتگر به محل اعزام شدند و پس از مدتی جست وجو 
مار مزاحم را صید کردند. مجتبــی صادقی افزود: از ابتدای 
امســال تاکنون 14 مورد عملیات  مارگیری  به سامانه 125 

آتش نشانی اعلام و نسبت به صید آن ها اقدام شده است.

رئیس دانشکده دندان پزشکی مشهد

ظرفیت پذیرش ده ها دانشجو را نداریم!

چراغ قرمز!
شب های سرقت

مرد میانســال که جعفر نــام دارد، سراســیمه و مضطرب 
به کلانتری کاظم آباد مشــهد مراجعه کــرد. او به مأموران 
انتظامی گفت: برای تعمیر یک ماشین لباسشویی به روستای 
دوســت آباد )در نزدیکی مشــهد( رفتم. به عنوان مســافر 
سوار یک موتورسیکلت شــدم. در خیابان باغون آباد راننده 
موتورســیکلت توقف کرد. او ناگهان با چاقویی که در دست 
داشت، به سویم حمله ور شد  مرد موتورسوار دو میلیون تومان 

پول نقد همراهم را سرقت کرد و با سرعت متواری شد.
در پی این گزارش، مأموران کلانتری کاظم آباد تحقیقات خود 
را با توجه به ســرنخ های موجود برای شناسایی و دستگیری 

سارق خشن آغاز کردند.
در سرقت مشابه دیگری، مرد 56 ساله ای به نام ابوالفضل نیمه 
شب سه شنبه گذشته در تماس با فوریت های پلیسی 110 و 

اعلام سرقت به عنف تقاضای کمک کرد.
او اظهار داشت، فردی را به عنوان مسافر سوار خودروی خود 
کردم. پس از طی مسافت کوتاهی، این فرد با تهدید چاقو از 
من خواست توقف کنم. او 50 هزار تومان وجه نقد همراهم را 

سرقت کرد و از خودرو پیاده و متواری شد.
در پی این گزارش، مأموران کلانتری مصلی بلافاصله در محل 
وقوع سرقت که خیابان رستمی 28 بود، تحقیقات خود را با 

توجه به سرنخ های موجود آغاز کردند.
شهروندان مراقب باشند:

- توصیه پلیس بارها به شهروندان این بوده که در ترددهای 
شهری و بین شهری از تاکسی و وسایل حمل و نقل عمومی 
استفاده کنند. بی توجهی شــهروندان در این زمینه فرصت 
سوءاستفاده برای سارقان مسافرنما یا دزدان مسافرنما را فراهم 

می کند.
- هنگامی که قصد رفتن به محله های ناآشنا و حاشیه ای شهر 

را دارید، موارد ایمنی و احتیاط بیشتری داشته باشید.
- توجه داشــته باشــید، اگر خودروی مســافربر نیز پلاک 

مخدوش دارد، سوار این وسایل نقلیه نشوید.
- با هوشیاری کامل مراقب وسایل، وجه نقد و طلا و زیورآلات 
همراه خود باشید و این وسایل را در معرض دید دیگران قرار 

ندهید.
- در بیــن راه از پذیرفتــن و مصرف هرگونــه موادغذایی، 
آشامیدنی و خوشــبوکننده از راننده و یا مسافران ناشناس 

خودداری کنید.
- احتیاط شرط عقل است و هوشیار باشید و به نکات مراقبتی 
توجه کنید تا از وقوع چنین سرقت هایی پیشگیری آگاهانه ای 

به عمل بیاید.
مرکز اطلاع رسانی معاونت اجتماعی پليس خراسان رضوی

مرگ دو نوجوان 
در برخورد دو موتورسيکلت

قدس: برخورد دو دستگاه موتورسیکلت در جوین دو نوجوان 
را به کام مرگ کشاند.

فرمانده انتظامی جوین در تشــریح این خبر گفت: عصر روز 
دوشــنبه یک فقره تصادف منجر به مرگ در محور سبزوار- 
جوین محدوده روســتای خیرآباد به مرکز فوریتهای پلیسی 
110 گزارش شد و تیمی از مأموران پاسگاه انتظامی عطاملک 
و پلیس راه در محل حاضر شدند.ســرهنگ مهدی غلامزاده 
افزود: با حضور مأموران در محل مشــخص شــد، دو دستگاه 
موتورسیکلت هندا که راکبان آن ها دو نوجوان بودند، بشدت 

با هم برخورد کرده اند. 
وی تصریح کرد: در این سانحه یکی از راکبان )رضا 15 ساله( 
به علت شــدت جراحت های وارده در بیمارستان شهر جوین 
جان باخت و راکب دیگر )علیرضا 15 ساله( نیز در مسیر انتقال 
به بیمارستان امدادی شهر ســبزوار جان می سپارد.غلامزاده 
خاطرنشان کرد: علت تامه تصادف از سوی کارشناسان پلیس 
راه بی احتیاطی از جانب دو راکب موتورسیکلت به صورت 50 
درصد به علت رعایت نکردن حــق تقدم در هنگام گردش و 

تجاوز از سرعت مجاز اعلام شده است.

126 ميهمان مراسم عروسی 
مسموم شدند

ایرنا- رئیس اداره حوادث و مدیریت بحران دانشــگاه علوم 
پزشــکی مشــهد گفت: 126 میهمان یک جشن عروسی 
در شهرســتان کلات در پی صرف غذا در این مراســم دچار 
مسمومیت شدند. دکتر بهرام طاهرزاده افزود: مسمومیت این 
افراد در روستای آبگرم نیمه شب گذشته به اورژانس اطلاع 
داده شــد.وی ادامه داد: سه دستگاه آمبولانس همراه با سه 
پزشک به روستا اعزام شدند و با دارو و سرم تراپی به مداوای 
مســمومان پرداختند. رئیس اداره حوادث و مدیریت بحران 
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد گفت: کباب مورد استفاده در 

غذای صرف شده این مراسم از مشهد تهیه شده بود.

وی افزود: پس از اقدام های درمانی برای 126 بیمار، 97 نفر در 
محل به طور سرپایی درمان و 29 نفر دیگر به بیمارستان های 

22 بهمن، امام رضا)ع( و هاشمی نژاد مشهد منتقل شدند.

واژگونی  وانت مزدا 3 کشته و مجروح 
به جا گذاشت

بردسکن-خبرنگار قدس: فرمانده انتظامی بردسکن از واژگونی 
یک دستگاه وانت مزدا در محور بردسکن - درونه خبر داد. سرهنگ 
هوشنگ کیانی گفت:  درپی اعلام به مرکز فوریت های پلیسی 
 110 مبنی بر واژگونی یک خودرو در محور بردســکن-  درونه،

مأموران به محل وقوع حادثه رفتند و در بررســی های به عمل 
آمده مشخص شد، سه نفر از سرنشینان خودرو مصدوم شده اند 
که یک نفر از آن ها به علت  شدت جراحت های وارده در دم جان 
سپرده است.  وی عنوان کرد: برابر کروکی کارشناس پلیس راه 
بردسکن، علت این حادثه  براثر ناتوانی راننده خودرو در کنترل 

وسیله نقلیه  به وقوع پیوسته است.

دستگيری کيف قاپ آپاچی سوار
قدس: مأموران کلانتری قاسم آباد مشهد کیف قاپ آپاچی 
سوار در محدوده بولوار اندیشه را شناسایی و دستگیر کردند.

فرمانده انتظامی مشــهد با اعلام این خبر گفت: در گزارش 
یک فقره کیف قاپی از خانمی جوان در محدوده بولوار اندیشه 
شهرک غرب تیم گشت کلانتری 20 قاسم آباد بلافاصله برای 
بررسی موضوع به محل اعزام شدند. سرهنگ محمد بوستانی 
افزود: در بررسی اظهارات مالباخته مشخص شد، وی در حال 
تردد بود که راکب جوان یک دســتگاه موتورسیکلت آپاچی 
آبی رنگ به وی نزدیک شــده و کیف پول که دارای مدارک 

شناسایی نیز بوده، ربوده و متواری شده است.
وی تصریح کرد: تیم تجســس کلانتری قاســم آباد پس از 
بررسی دقیق اظهارات مالباخته با توجه به سرنخ های به جا 
مانده، تحقیقات گسترده ای را شروع و با استفاده از شیوه های 
نوین، کیف قاپ را که فردی ســابقه دار و معروف به »جول« 
است، شناسایی کردند. بوســتانی خاطرنشان کرد: مأموران 
کلانتری پس از یک سری تحقیقات میدانی، مخفیگاه متهم 
را در بولوار شاهد شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی او را در 
اقدامی ضربتی دستگیر کردند.وی با اشاره به شناسایی متهم 
توسط مالباخته اظهار داشت: تحقیقات از متهم برای کشف 

دیگر سرقت های احتمالی ادامه دارد.

ایســتگاه  پيرزن محبوس شــده در 
قطارشهری مشهد نجات یافت

ایرنا- معاون عملیات ســازمان آتش نشانی مشهد از نجات 
پیرزن محبوس شده در ایستگاه قطارشهری خبر داد.

مهدی رضایی افزود : حوالی ساعت 22/30 دوشنبه گذشته 
در پی تماس با سازمان آتش نشانی اعلام شد که پیرزنی در 

ایستگاه فلسطین محبوس شده است.
وی ادامه داد: مأموران قطارشهری پس از پایان ساعت کاری 
این ناوگان دربهای ایستگاه را بدون اطلاع از حضور این پیرزن 
بسته بودند. رضایی افزود: پس از حضور آتش نشانان و مأموران 

قطارشهری این پیرزن به سلامت به بیرون منتقل شد.

فارس: مدیرکل دام پزشــکی خراسان رضوی با اعلام 
اینکه قاچاق دام خطرناک تر از قاچاق مواد مخدر است 
گفت: صدمات مرگباری که از طریق بیماری مشــترک 
میان انســان و دام از طریق دام های قاچاق وارد کشــور 

می شود، جبران  ناپذیر است.
مجیــد روحانی نژاد با بیان اینکه مــا بیش از هر ارگانی 
نیازمند رسانه ها هستیم، افزود: خدمات ما بیشتر در حوزه 
پیشگیری است و باید به مردم بیشتر اطلاع  رسانی شود.
 وی بیشترین خدمات دام پزشکی در بحث پیشگیری 
از بیماری های دامی و بیماری های که میان انسان و دام 
مشــترک عنوان کرد و ادامه داد: تولید علم، تحقیق و 

پژوهش تنها بخشی از فعالیت های این اداره را تشکیل 
می دهد.

وی گفــت: نیروی انتظامی باید با قاچــاق دام برخورد 
قاطعی داشته باشــد؛ زیرا برخی صدمات مرگباری که 
از طریق بیماری مشــترک میان انســان و دام از طریق 

دام های قاچاق وارد کشور می شود، جبران ناپذیر است.
مدیرکل دام پزشــکی خراســان رضوی افزود: اگر یک 
بیماری در میان طیور شیوع پیدا کند، به معنای از کار 
افتادن صنعت طیور است و تمام کسانی که در صنعت 
طیور از جمله صادرکننده، مرغدار و... فعالیت می کنند، 

دچار مشکل می شوند.

مدیرکل دام پزشکی خراسان رضوی:

قاچاق دام خطرناک تر از قاچاق مواد مخدر است

سلام مشاور

برنامه مالی شفاف داشته باشيد

مردی هستم که 35 ســال پيش ازدواج کردم. من و 
همســرم هر دو کارمند و بازنشسته هستيم. از ابتدا 
همسرم اعلام کرد، حقوقم مال خودم است و من هم 
در گذشته به حقوق ایشــان نيازی نداشتم و تمامی 
هزینه های زندگی بر دوش خودم بود. اما دیگر غير از 
حقوق بازنشســتگی درآمدی ندارم و با مشکل مالی 
روبه رو شــده ام. چندین بار با همسرم در این مورد 
صحبت کردم، ولی مجاب نمی شود. آیا راهکاری هست 

که ایشان راضی به کمک به من شود؟ ممنون.
زهره نخعی- کارشناس ارشد روان شناسی

با سلام خدمت شما خواننده محترم، نخستین نکته ای که در 
زندگی زوجین اهمیت دارد، نحوه برقراری ارتباط و پی بردن 

به نقص ها و کمبودهای ارتباط اســت. شاید از دید شما که 
همسرتان به اقتصاد خانواده کمک نمی کند، خودخواه باشد، 
ولی لازم است پیش از قضاوت یک طرفه به نگرانی ها و دلایل 
وی نیز گوش دهید. همان طور که شما سعی در بهبود شرایط 
زندگی تان دارید، همســرتان نیز تلاش می کند شرایط بهتر 
شــود، منتها روش و شیوه برخورد هر کدام از شما با دیگری 
متفاوت است. احتمالاً همسر شــما از لحاظ تأمین مالی در 
آینده احساس امنیت روانی نمی کند، به همین دلیل در تأمین 
مخارج زندگی کمکی نمی کند. بهتر است برنامه مالی تان را 
برای همسرتان به طور شفاف توضیح دهید و اهدافتان را عنوان 
کرده و پس از آن به حل مشکل بپردازید. بهترین شیوه برای 
حل این مشــکل، جلب اعتماد همسرتان و رسیدن به نقطه 
نظر مشترک است. ممکن است همسر شما از این مسأله که 
مانند بسیاری از زنان که فداکاری می کنند و حقوقشان را در 
زندگی مشترک خرج می کنند، ولی در نهایت با قدرناشناسی 

همسرشــان روبه رو می شوند، هراس داشــته باشد. در این 
مورد باید بگویم که نباید اجازه دهید تنها حرف مشــترکتان 
مسایل مالی باشــد، اگر بر سر این موضوع اختلاف دارید، باز 
هم فرصت های با هم بودن را از دســت ندهید و به همسرتان 
محبت کنید؛ زیرا این کار ســبب جلب اعتماد او خواهد شد. 
انتظار نداشته باشید که مشکلات مالی میان شما و همسرتان 
یک شــبه حل شود؛ زیرا ذهن همسر شما درگیر افکار منفی 
است. پس اگر با چندین جلسه گفت وگو به نتیجه نرسیدید، 
ناامید نشوید و باز هم درباره تصمیم گیری های مالی صحبت 
کنید. در صورت حل نشدن مشکل نیز می توانید از یک مشاور 

متخصص و بی طرف کمک بگیرید.
خوانندگان گرامی! شما می توانيد پرسش های خود را 
از مشاور روزنامه به سامانه 300072305 پيامک کنيد. 
پرسش های شــما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ 

داده خواهد شد.

خبر

کشف 13 کيلوگرم تریاک جاسازی شده در کاميون
بردســکن- خبرنگار قدس:  پلیس شهرستان بردســکن در بازرسی از یک دستگاه 

کامیون بنز 13 کیلو و 400 گرم تریاک کشف و ضبط کرد. 
ســرهنگ هوشــنگ کیانی فرمانده انتظامی بردســکن  گفت: مأموران ایســتگاه 
ایســت و بازرسی ســه راهی درونه این شهرستان  به یک دســتگاه کامیون بنز به 
رانندگــی مردی 34 ســاله که از یزد به مقصد کاشــمر در حرکت بود، مشــکوک 
شــده که پــس از هدایت خــودرو به مقر انتظامی، در بازرســی دقیــق مقدار 13 
کیلــو و 400 گــرم تریاک که به طرز ماهرانه ای در بدنه خودرو جاســازی شــده 
 بــود، کشــف و ضبط کردنــد و متهم 34 ســاله پــس از بازجویی  روانه دادســرا 

شد.

خبر

توقيف تریلی حامل کالای قاچاق  
بردسکن- خبرنگار قدس: فرماندهی انتظامی بردسکن از کشف محموله کالای قاچاق 
به ارزش 200 میلیون ریال در این شهرســتان خبر داد. سرهنگ هوشنگ کیانی افزود: 
در راســتای مبارزه با قاچاق کالا و حمایت از تولیــدات داخلی، مأموران پلیس  آگاهی 
این فرماندهی موفق شــدند، یک دستگاه تریلی حامل کالای قاچاق را در ابتدای حوزه 
اســتحفاظی این شهرستان  شناســایی و توقیف کنند. سرهنگ هوشنگ کیانی افزود: 
مأموران  در بازرسی از این خودرو یک محموله  ابزار آلات دارای 21 کارتن شامل 9 هزار 
قطعه آچار آلات و قفل به ارزش 200 میلیون ریال را که به طرز ماهرانه ای جاسازی شده 
بود، کشف و ضبط کردند.  وی گفت: در این زمینه یک متهم دستگیر که پس از بازجویی 

به مراجع قضایی شهرستان معرفی شد.  
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ضرورت فعال تر شــدن ســازمان های مردم نهاد برای مقابله با آسیب های اجتماعی     قدس: با حضور مدیرکل دفتر امور زنان و خانواده استانداری خراسان رضوی مسایل و 
مشکلات حوزه بانوان شهرستان بجستان مورد بررسی قرار گرفت.فرشته سلجوقی تصریح کرد: با استفاده حداکثری از ظرفیت های سازمان های مردم نهاد، بخش خصوصی و 

خیران شهرستانی می توان معضلات موجود را کاهش داد. 

در نود و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی شهرستان مشهد مطرح شد

کمین مرگ در جاده های روستایی

رخ در رخ

خبر

مرضیه رضایی :  در نود و ششــمین 
جلسه علنی شورای شهرستان مشهد 
معضلات رفت و آمد و زیر ساخت های 
حمــل و نقل عمومی در روســتاهای 
اطراف مشهد مورد بحث و بررسی قرار 

گرفت.  
راه های روستایی خراسان  اداره  رئیس 
رضوي در این جلســه گفــت: در بلوار 
توس بــا ایجــاد پنج ســرعتکاه آمار 
تصادفــات از 70 به 20 درصد کاهش 
یافتــه و ایجاد 50 متر نرده در بزرگراه 
جنوبــی کمک کرد تصــادف منجر به 
فوت از سه نفر در هفته به صفر برسد.

سرهنگ محمد قانعی نژاد با بیان اینکه 
مهم ترین مشکل در راه های روستایی 
کمبود اعتبار اســت، افزود: هم اکنون 
90 درصد راه های روستایی خط کشی 
ندارند، در حالی که خط کشی راه ها در 
مسیرهای روستایی که اغلب دو طرفه 
هستند نقش مهمی در تشخیص سهم 

عبور ایفا می کند.
وی نبود خط کشــی کناری جاده های 
روستایی و شانه راه را از دیگر معضلات 
جاده های روســتایی دانســت و خاطر 
نشــان کرد: اســتفاده ترکیبی وسایل 
نقلیه کشــاورزی و وسایل نقلیه جدید 
که در ســرعت و حتی از نظر فرهنگ 
رانندگــی و نگاه به کاربری جاده با هم 
تفــاوت دارند، از دیگر مشــکلات این 

حوزه است.
اداره راه های روســتایی استان  رئیس 

همچنین خاطر نشــان کرد: متاسفانه 
آســفالت کردن جاده های روســتایی 
در حال حاضــر تصادفات جرحی را به 
تصادفات منجر به فوت تبدیل نموده، 
زیرا بدون کار مطالعاتی و کارشناســی 
ایــن کار صورت گرفته و لازم اســت 
آسفالت کردن جاده های روستایی پس 
از ایمن سازی و مشخص شدن عرض 

آن ها صورت گیرد.
سرهنگ قانعی نژاد در ادامه سه  محور 
خلــج، ده غیبی و کلاکوب مشــهد را 
حادثه خیزترین جاده های استان اعلام 
کرد و گفت: متأسفانه تاکنون اعتباری 
به این راه هــا اختصاص نیافته و بحث 

ایمن سازی این مسیرها همچنان ادامه 
دارد.

عضو شرکت مهندسان مشاور اوت نیز 
در ادامه گفت: جاده های روســتایی و 
حریم شــهر مشهد دچار مشکلات زیر 
ساختی هستند، از جمله اینکه شدت 
رشد جمعیت در این حوزه فوق العاده 
زیاد و چهار برابر شهر مشهد است که 
بر همین اساس تقاضاهای زیادی ایجاد 

می کند.
قربانعلی عباس زاده خاطر نشان کرد: 
50 هزار باغ ویلای شهروندان مشهدی 
در روســتاهای اطــراف مشــهد و نیز 
پنج هــزار واحد صنعتی یکی از دلایل 

اصلی ترافیک این جاده هاســت، ضمن 
اینکه ضریب برخورداری از خودرو در 
روستاها به یک رســیده و هر خانواده 
روســتایی یک خــودرو دارد، این در 
حالی اســت که نگاه مدیریتی به آنجا 

روستایی است.
وی ادامه داد: مشــکل نــرم افزاری و 
فرهنگ رانندگی یکی دیگر از مشکلات 
این حوزه اســت، چنانکــه جاده های 
روســتایی در شــب از وجــود پلیس 
بی بهره هســتند یا حضــور پلیس در 
آنجا کمرنگ است و این امر به سرعت 
گرفتــن رانندگان و بروز حادثه در این 

جاده ها منجر می شود.
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در شــهر

خبر روز

تسنیم: رئیس اتحادیه پوشاک مشهد گفت: 
برای پیشگیری از کهنه فروشی، بازدیدهای 
هفتگی از واحدهای صنفی پوشــاک مشهد 

مقدس انجام می شود. 
مهدی لسان  طوسی اظهار داشت: هم اکنون 
شاهد هســتیم برخی فروشگاه ها به  صورت 
مجدد به فروش لباس های مســتعمل  و به 

اصطلاح  »تاناکورا« روی آورده اند.
وی ادامه داد: البته ســال های قبل برخورد 
جدی با این افراد انجام و ســبب شد شمار 
زیادی از آن ها محصولات دست دوم خود را 
جمع آوری کنند، اما پس از قطع بازرسی ها 

دوباره فعالیت آن ها آغاز شده است.
رئیس اتحادیه پوشاک مشهد با بیان اینکه 
هم اکنون 30 فروشگاه در این شهر اقدام به 
فروش تاناکورا می کنند، خاطرنشان کرد: این 
فروشگاه ها بین 20 تا 50 درصد اجناسشان 

دســت دوم بوده و باید بــرای فروش آن ها 
اقدامات عاجلی را انجام دهند.

لســان طوســی با تأکید بر تأثیر مستقیم 
نظارت نیروی انتظامــی در این حوزه، بیان 
کرد: در بخش بازرســی ســازمان صنعت، 
معــدن و تجارت خراســان رضــوی برای 
جمــع آوری افرادی که در این حوزه فعالیت 
دارند مقرر شده به صورت هفتگی و موردی 
برخوردهای قهری انجام شــود تا افراد دیگر 
مبادرت به این امر نداشــته باشند. وی بیان 
کرد: اگر فردی برای واحد صنفی خود اقدام 
به خرید لباس های دست دوم کرده باشد تا 
بتواند آن ها را به فروش برساند مطابق قانون 
با وی برخورد می شود، زیرا هم اکنون خرید 
این اجنــاس برای توزیع غیرقانونی اســت 
و فروشــندگان ملزم به ارایــه فاکتور خرید 

اجناس نو در زمان بازرسی هستند.

هیچ نظارتی بر خودروهای گازسوز نیست

ساخت بمب متحرک با 400 هزار تومان!
علی محمدزاده: قطعاً شنیده یا خوانده اید 
که فلان شرکت خودروسازی معتبر جهانی 
به دارندگان یک ســری از تولیداتشان اعلام 
می کنــد، به دلیل نقص یــا ایرادی کوچک 
در کمربند یا ســپر خودرو که احتمال دارد، 
جان سرنشــینان یا شــهروندان دیگر را در 
زمان تصادف به خطــر بیندازد، خودروها را 

به نمایندگی ها تحویل دهند.
آنچه مسلم است، ایمن وحفظ سلامت افراد 
جامعــه اولویت ویــژه ای دارد و در صنایعی 
چون خودروســازی این ضــرورت بیش از 
پیش احساس می شــود ویکی از بهانه هایی 
که برخی خودروســازان قیمت تمام شــده 
محصولاتشان را موارد مشــابه بسیار بالاتر 
اعــلام می کننــد، کســب نمرات بــالا در 

آزمایش های ایمنی است. 
از ســوی دیگــر دســتگاه های نظارتی در 
حوزه هــای گوناگــون در صورت مشــاهده 
رفتارهــای مخاطــره آمیــز یــا مصنوعات 
خطرآفرین وارد عمل شــده و پیش از آنکه 
جان فردی به خطر بیفتد، اقدام های لازم را 

انجام می دهند.
بــا این توضیــح مختصر، بی تردیــد براین 
باور خواهید بود کــه باید از رفتارها و انجام 
کارهای مخاطره آمیز جلوگیری شــود؛ زیرا 
خســارت های جانی در هیچ شرایطی قابل 
جبران نیست و به اصطلاح علاج واقعه قبل 

از وقوع باید کرد.

  مهندسی کیلویی چند؟
از رفتارهــای  حــال در بیــان نمونــه ای 
مخاطره آمیز که متأسفانه با سرعتی عجیب 
شــیوع یافته و روز به روز هم در حال تکرار 
و تکرار اســت، به موضوعی اشاره می کنیم 
که امیدواریم متولیان کمی به تکاپو بیفتند. 
براساس استانداردهای تعریف شده برای هر 
ســاخته دست بشــر، عمری در نظر گرفته 
شــده است و یا شــرایطی برای سلامت آن 
اعلام شــده که در صــورت نبود هر کدام از 
آن ها، محصول قابلیت مصرف نداشته و اگر 
اســتفاده شود، با ریســک خطرپذیری بالا 
خواهد بود. یکی از محصولات، کپسول های 
گاز خودرو و ســامانه ســوخت رسانی گاز 
طبیعی اســت که براساس اســتانداردهای 
دقیقــی مورد اســتفاده قرار می گیــرد، اما 

متأســفانه هیچ یــک از محاســبات فنی و 
دستورالعمل های ایمنی این سامانه در کشور 
ما به اندازه یک لطیفه جدی گرفته نمی شود.
وقتی با یک تلفــن و پرداخت 300 یا 400 
هزار تومان خودرو پایه بنزین سوز را به خودرو 
دوگانه سوز تبدیل می کنند و بیشتر این افراد 
هیچ نمایندگی از هیچ شرکتی ندارند و فقط 
براساس تجربه، مخازن مستعمل گاز خودرو 
را خرید و فروش و نصب می کنند و چیزی از 

محاسبات فنی آن نمی دانند.
جای تأسف اســت که با وجود تعداد فراوان 
خودروی گازسوز در کشــور و درنتیجه آن 
در کلانشهر مشــهد، مرکزی برای آزمایش 
مخازن گاز خودروها در این شهر وجود ندارد 
و نظارتــی نیز بر مراکــز غیرمجاز نصب آن 
نیست و هر چند سال ها قبل حرکتی مقطعی 
انجام شد و شماری از این مراکز پلمب شدند، 
اما طبق معمول بیشتر فعالیت های نظارتی 
در این حوزه نیــز در همان مقطع بود و کم 
کم اوضاع به روال ســابق برگشته و گوشه و 

کنار شهر شاهد این اتفاق هستیم.

  بمب هایی که همه جا هستند
آنچه مســلم اســت، هنوز خطرات مخازن 

غیراســتاندارد و خودروهای گازســوز شده 
در مراکز غیرمجاز جدی گرفته نمی شــود و 
روزی خواهد رسید که شاهد اتفاقات تلخی 

در خیابان و کوچه های شهرمان باشیم.
اگر در شبکه های اجتماعی عضو باشید، قطعاً 

فیلم انفجار چند مخزن گاز چند دســتگاه 
خــودرو را که در شــهرهای غربی و جنوبی 
کشور اتفاق افتاده است، دیده  اید. وقتی این 
فیلم هــا را می بینیم، این ترس در وجودمان 

بیشتر می شود در حالی که پشت چراغ توقف 
کرده ایم، این احتمــال وجود دارد خودروی 
کناری که سیلندر مستعمل یا غیراستاندارد 

دارد، به یک باره منفجر شود.
این ترس آن زمان بیشــتر می شود که وقتی 
کودک دلبندمان را سوار خودرویی می کنیم 
که یقین داریم راننده سرویس مدرسه برای 
کاهش هزینه هایش پراید قدیمی خود را به 

صورت غیرمجاز گازسوز کرده است.
کلام آخر اینکه، چه کســی باید با بمب های 
متحرک شهرمان مقابله کند. آیا باید منتظر 
وقوع اتفاقات تلخ باشــیم تا متولیان دفاع از 
حقوق جامعه و مســؤولان حفاظت از جان 
شــهروندان عزم خــود را جــزم کنند و به 
کمک قانون برخوردهایی داشــته باشند که 
دیگــر هیچ کس جرأت نکند به بهانه اندکی 
صرفه جویی در هزینه ســوخت خودرو خود، 

جان دیگران و خود را به خطر بیندازد.

آب و هوا
هوای خراسان رضوی  گرم تر می شود

قدس: مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان رضوی 
اعلام کرد:

 براساس آخرین خروجی مدل های هواشناسی طی 24ساعت 
آینده آسمان اغلب نقاط استان صاف تا کمی ابری، در نواحی 
شــمالی و شــمال غرب با افزایش ابر و در ارتفاعات احتمال 

بارش پراکنده پیش بینی می شود. 
در این مدت در سطح اســتان شاهد وزش باد نسبتاً شدید 
و در برخی نقاط شــدید همراه بــا گرد و خاک خواهیم بود. 
از امروز تا اواخر هفته در ســطح استان افزایش نسبی دما را 

شاهد خواهیم بود. 
بر اساس این گزارش، کمینه و بیشینه دما نیز در مشهد برای 
امروز به ترتیب 19 و33 درجه سلسیوس پیش بینی می شود.

خبر
اعلام هشدار در14 ایستگاه 

مشهد نای نفس کشیدن ندارد

ایرنا: مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان رضوی گفت: 
بــا افزایش حجم آلاینده ها در هوای مشــهد، کیفیت هوای 
دیروز این کلانشــهر در 14 ایستگاه ناســالم اعلام شد و در 

وضعیت هشدار قرار گرفت.
حمیــد صالحی افــزود: میانگین شــاخص کلی کیفیت 
هوا در مجموع ایســتگاه های ســنجش مستقر در مناطق 
 گوناگون این کلانشهر 115 پی.اس.آی و بیش از حد مجاز 

قرار داشت.
وی اظهار داشــت: دیروز حجم آلاینده ها در 14 ایســتگاه 
ســنجش نقاط مختلف مشهد دارای بار آلودگی بیش از حد 
مجاز بود که ایســتگاه خیام جنوبی با 161 پی.اس.آی آلوده 
ترین ایستگاه مشهد و در وضعیت هشدار برای تمام گروه های 

سنی بود.
وی گفت: ایستگاه تقی آباد با 141، نخریسی با 138، سمزقند 
با 132، الهیه با 125، شــهید مفتح با 123، سجاد، امامیه و 
سرافرازان هر کدام با 114، شهید کریمی با 112، صدف، ویلا 
و شــهید آوینی نیز هر کدام با 111 و خیام شمالی با 108 

پی.اس. آی دیگر ایستگاه های آلوده در مشهد بودند.

دبیر کمیسیون قاچاق کالا و ارز استان خبر داد
طرح جمع آوری طلا، پتو و پوشاک قاچاق 

در خراسان رضوی
تسنیم: دبیر کمیســیون قاچاق کالا و ارز خراسان رضوی 
گفــت: هم اکنون طرح ویژه ای بــرای جمع آوری طلا، پتو و 
پوشــاک قاچاق از واحدهای صنفی در خراســان رضوی در 

دست انجام است. 
ابراهیم افشاری افزود: این برنامه ها به صورت هفتگی و برای 

حمایت از تولیدات داخلی به جد مورد پیگیری است.
وی با اشــاره بــه طرح جمــع آوری کالاهــای قاچاق از 
واحدهای صنفی از ابتدای مهرماه خاطرنشــان کرد: این 
اقدام در خراســان رضوی همواره در حال اجرا بوده و در 
این بخش اقدامی در قالب طرح نیمه دوم سال در دستور 

کار نیست.
وی با بیان اینکه در برخی از اســتان ها محموله های قاچاق 
نوشــت افزار کشف شده اســت، تصریح کرد: تاکنون هیچ 
محموله قاچاق نوشت افزاری در خراسان رضوی یافت نشده 

و در این حوزه مشکلی برای توزیع به وجود نیامده است.

انتقاد نماینده گناباد از مدیران اجرایی
ایرنا: نماینده مردم گناباد و بجســتان در مجلس شــورای 
اســلامی از نبود مطالبه گری از ســوی مدیران دستگاه های 

اجرایی برای پیگیری مسایل و مشکلات انتقاد کرد.
حمید بنایی افــزود: مطالبه گری در میــان مدیران این 
مناطــق نســبت به پیگیری مســایل و مشــکلات حوزه 

کاری شان وجود ندارد.
وی ادامه داد: مدیران باید مســایل حوزه کاری خود را از 
طریق مسؤولان استانی پیگیری کنند؛ زیرا چنین اقدامی 
 روند خدمات رســانی بــه مردم را از نظــر کمی و کیفی

 ارتقا می دهد.
نایب رئیس مجمع نمایندگان اســتان خراســان رضوی در 
مجلس شورای اسلامی گفت: انتصاب مدیر بومی و یا غیربومی 
ملاک نیست، بلکه معیار اصلی باید تخصص و توانایی افراد در 

ارایه خدمات به مردم باشد.

 باید از رفتارها و انجام 
کارهای مخاطره آمیز 

جلوگیری شود؛ زیرا 
خسارت های جانی 

در هیچ شرایطی قابل 
جبران نیست و به 

اصطلاح علاج واقعه قبل 
از وقوع باید کرد
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* یک پیشنهاد به شهرداری برای الیت، آقا شبانه روزیش کنید، 
خیرشو ببینید شورای شهر هم که با شماست.

915--3686
* سال  گذشته معاون دادستان و مدیر کل بهداشت مشهد و 
اکیپ گزارش5 در بازدید از جاده سیمان وبلوار رسالت وهمت آباد  
قول جمع آوری دام فروش ها و دامداری هایی که در محل زندگی 
و رفت و آمد مردم حضور دارند را دادند، اما پس از یک سال هیچ 

اتفاقی نیفتاده است.
915--9815

* بالاخره مسؤولیت محوطه کثیف و پر از زباله روبه روی بازار 
فردوسی با کیست؟ صحنه بدی است واقعاً.

915--7152
* لطفاً فکری به حال پنجتن 34، برزنونی 9 و آشغال های سر 
و ته میلان بکنید مردیم از تمیزی! شهرداری پنجتن خوابه لطفاً 

بیدارش کنید.
915--0519

* شهردار محترم بشرویه زمین های رها شده بین خیابان کارگر 
1 و 2 به محل انباشت زباله و تجمع حیوانات تبدیل شده تقاضای 

رسیدگی داریم.
915--6987

* شرکت پدیده تا پول ما حواله دارها را ندهد حق ساخت و 
ساز ندارد، به قوه قضاییه شکایت کردیم  لطفاً  بی طرفی تان 

را ثابت کنید.                        
915--9746        

اطراف شهرداری  در  واقع  پیشخوان شهرداری  دفاتر  اغلب   *
منطقه 7 یا اصلاً نرخنامه ندارند یا اگر دارند در معرض دید نیست 
و دور از دید ارباب رجوع قرار دارد. لطفاً مسؤولان مربوط نظارت 

فرمایند.
930--9904

* بیکاری و شرمندگی پیش خانواده و عقب ماندگی اجاره خانه 
امانم را بریده، صدای ما را برسان! من کارگرساختمانم نان به زور 

سر سفره ام است بدان من یک ایرانی نادار وناچارم!
915-5752

* از مسؤولان شرکت واحد بپرسید چرا اتوبوس ها را از خط 
27ده متری برداشته اند و به جای آن ون گذاشته اند که زن و 

مرد با هم هستند.
938--9092

عضو کمیسیون حمل و نقل شورای شهر:
قرارداد ایســتگاه های دوچرخه مشهد 

اصلاح یا لغو می  شود

تسنیم: عضو کمیســیون حمل و نقل شورای شهر مشهد 
گفــت: وضعیت کنونی ایســتگاه های دوچرخــه نیازمند 

بازنگری و حتی لغو قرارداد با پیمانکار است. 
ســیدجلال فیاضی افزود: با توجه بــه وضعیت کنونی این 
ایســتگاه ها، کمیسیون حمل و نقل شــهرداری موظف به 
بازنگری قرارداد در ابعاد مختلف است و یکی از موضوعات 

مهم عدم پیوند درآمد پیمانکار با تبلیغات است.
وی با اشــاره به اینکه بیلبوردهای ایســتگاه های دوچرخه 
سواری مشــکلاتی ایجاد کرده اســت، عنوان کرد: درآمد 
پیمانکار به بیلبوردها وابســته شــده و فعالیت مؤثر برای 
دوچرخه ها انجام نمی شــود، همچنین فضای شهر از نظر 
تبلیغات اشباع شده و باید تبلیغات را کاهش بدهیم، زیرا در 
تمام شهرهای توسعه یافته دنیا تبلیغات شهری به صورت 
پیاده محور است و به صورت سازه،  تبلیغات ندارند، اما در 
فضای شهر مشهد ایستگاه های دوچرخه پایه ای برای نصب 

بیلبورد قرار داده شده اند.
وی افــزود: آخرین وضعیت ایســتگاه های دوچرخه هنوز 
مشخص نیست و به بازنگری نیاز دارد که پس از آن ممکن 
است قرارداد اصلاح یا لغو شود و قرار است پس از تعطیلات 
شــورا کارها به صورت فشرده انجام شــود و ایستگاه های 

دوچرخه کارآمد شوند.
فیاضی درباره یکی دیگر از مشکلات ایستگاه های دوچرخه 
خاطرنشــان کرد: باید مسیر امن و مطمئن برای دوچرخه 
ســواران ایجاد و این مسیر به صورت شبکه باشد و معبری 
بــرای تــردد دوچرخه ســواران نیز مهیا کنیــم که طی 
رایزنی های انجام شــده 60 کیلومتر تصویب و روی نقشه 
پیاده شــده و امیدواریم بزودی اقدامات برای عملی کردن 

این طرح نیز انجام شود.
فیاضی در ارتباط با انتقال بیمارستان قائم نیز اظهار داشت: 
شــهر مشهد نیاز به هزار تخت بیمارســتانی جدید دارد و 
سال هاست بیمارستان دولتی جدید در مشهد افتتاح نشده 
و تغییر کاربری بیمارستان قائم و ایجاد بیمارستان جدید به 

توجه همه جانبه نیاز دارد.
عضو کمیسیون حمل و نقل شــورای شهر مشهد با اشاره 
بــه اینکه انتقــال بیمارســتان قائم به تأمیــن اعتبار نیاز 
دارد، خاطرنشــان کرد: باید اعتبار بــه میزان کافی تأمین 
شود و بیمارســتان جدید ساخته شود سپس بحث انتقال 
بیمارستان جدی می شود، زیرا امکان اینکه بیمارستان برای 

مدتی تعطیل باشد وجود ندارد.
وی تصریح کرد: تغییر کاربری مکان کنونی بیمارستان قائم 
نیز باید به گونه ای باشد که معضل ترافیک را در خیابان های 
اطراف محل بیمارستان گســترش ندهد، زیرا خیابان های 
پاســتور و پرســتار یکی از بحرانی تریــن خیابان ها از نظر 
ترافیک است و مطب بیشتر پزشــکان در این نواحی قرار 
دارد و نیاز شدید به پارکینگ در این ناحیه حس می شود، 
به همین خاطر برای تغییر کاربری باید ابعاد قضیه به طور 

کامل بررسی و سپس تصمیم گیری شود.

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
خوانندگان  شما  سوی  از  سوژه  ارسال  در  رسانه 
نشست،  ثمر  به  ستون  این  راه اندازی  با  گرامی، 
بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 
می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 

در تماس باشید.

 فعالیت زیرزمینی فروشندگان تاناکورا در مشهد 

سوژه از شما / پیگیری از ما

 قـدس ویـژه خـراسان
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه 

خود می داند در جهت رفع مشکلات 
مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 

خوانندگان  عزیز    در حوزه های شهری، 
اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و 

منعکس کند .

منتظر سوژه های شما

 از طریق سامانه پیامکی  هستیم.
لطفاً ابتداي پیام کلمه »سوژه« را قید نمایید.

شماره پیامک:   300072305
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مخاطبان گرامی
لــطــفـاً نــظـــرات خـــود را در 
خصوص این مطلب به شــماره 

300072305 پیامک کنید.
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